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§ 33 Sammanträdets öppnande

Regionfullmäktiges ordförande hälsar fullmäktiges ledamöter, åhörare, medarbetare 
inom Region Örebro län och företrädare för massmedia välkomna till dagens 
sammanträde. 

Sammanträdet förklaras därefter öppnat. 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 34 Upprop

Upprop företas varvid anteckning om närvaro sker enligt följande: 

Valkrets Örebro läns Södra (Askersund, Laxå, Hallsberg och Kumla 
kommuner): 
Erik Baecklund (M) 
Thomas Vuolo (M) 
Tommy Karlsson (C) 
Fredrik Askhem (L) 
Erica Gidlöf (KD) 
Andreas Svahn (S) 
Katarina Hansson (S) 
Rolf Karlsson (S) 
Frida Ahnér (S) 
Stefan Hven (S) 
Rolf Östman (V) 
Elin Jensen (SD) 
Oscar Lundqvist (SD) 
Greger Persson (SD) 
Anna Lundberg (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Västra (Karlskoga och Degerfors kommuner): 
Anna Nordqvist (M) 
Anna Ragén (M) §§ 33-56 
Martin Hårsmar (M) §§ 57-71 
Ola Karlsson (M) 
Jonas Sandström (S) §§ 33-56 
Thomas Andersson (S) §§ 57-71 
Patrik Renberg (S) 
Yvonne Nilsson (S) 
Malin von Wachenfeldt (V) 
Patrik Nyström (SD) 

Valkrets Örebro – Lekeberg: 
Sebastian Cehlin (M) 
Anna Stark (M) 
Kjell Jansson (M) 
Cecilia Askerskär Philipsson (M) 
Lennart Carlsson (M) §§ 36-71 
Darko Spahic (M) 
Monica Thyresjö (M) 
Charlotta Englund (C) 
Frank Tholfsson (C) 
Anna Gunnarsson (C) 
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Willhelm Sundman (L) 
Birgitta Malmberg (L) 
Behcet Barsom (KD) 
Lisa Örneus (KD) 
Magnus Lagergren (KD) 
Joakim Carlsson (S) 
Carina Dahl (S) 
Torgny Larsson (S) 
Azra Prepic (S) 
Erik Röjare (S) 
Fredrika Jakobsen (S) 
Lennart M Pettersson (S) 
Birgitta Hultin (S) 
Viktor Tullgren (S) 
Carina Oskarsson (S) 
Bernt Karlsson (S) 
Irén Lejegren (S) 
Tommy Ahlberg (S) 
Jessica Carlqvist (V) 
Stefan Nilsson (V) 
Margareta Carlsson (V) 
Jan Murman (SD) 
Bo Ammer (SD) 
Habib Brini (SD) 
Gunilla Fredriksson (SD) 
David Larsson (SD) 
Markus Allard (ÖrP) 
Peter Springare (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Norra (Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesbergs och Nora 
kommuner): 
Eric Viduss (M) 
Conny Ärlerud (M) 
Charlotte Edberger (C) 
Bo Rudolfsson (KD) 
Christina Kuurne (S) 
Mikael Wahlberg (S) §§ 33-56 
Zaki Habib (S) 57-71 
Carola Johansson (S) §§ 33-56 
Kristine Andersson (S) 57-71 
Anneli Mylly (V) 
Viktoria Svanberg (SD) 
Helena Ståhl (SD) 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 35 Protokollsjustering

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   justering av protokollet sker på Regionkansliet, Eklundavägen 2 Örebro, den 15 
april 2024, klockan 15.00 samt att ordföranden, Bo Rudolfsson (KD) och Stefan 
Nilsson (V) med Magnus Lagergren (KD) och Jessica Carlqvist (V) som ersättare 
ska justera protokollet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 36 Skrivelser till regionfullmäktige

Sammanfattning 
24RS2080 
Patientnämnden har överlämnat rapporten Synpunkter och klagomål till 
patientnämnden år 2023. 

24RS2119 
Från Maud Hadders (M) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kulturnämnden. 

24RS2251 
Från Linda Larsson (C) med begäran om entledigande från uppdragen som ledamot i 
beredning för forskning och utbildning samt ersättare i styrelsen för Oslo-Stockholm 
2.55 AB. 

24RS2321 
Från Oscar Lundmark (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i kulturnämnden. 

24RS2542 
Skatteverket har beslutat att avregistrera Malko Prince M´peti Eliya (KD) från 
folkbokföringen. 

23RS7809 
Förvaltningsrätten i Karlstad har beslutat att avslå överklagandet om 
laglighetsprövning, beslut om verksamhetsplan med budget 2024, § 86 
regionfullmäktige 2023-06-21. 

24RS2575 
Från Jonas Levin (KD) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
servicenämnden. 

24RS2756 
Från Peter Strömberg (M) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot 
i regionfullmäktige. 

24RS441-15, 17, 19, 31, 32, 35, 38, 39, 48, 54, 51, 62, 63, 65, 69, 83. 
Synpunkter från medborgare. 

24RS3376 
Från Helén Berglind (SD) med begäran om entledigande från uppdragen som 
ersättare i folktandvårdsnämnd och ersättare i kollektivtrafiknämnden. 
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24RS2575
Från Torbjörn Olsson (KD) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i servicenämnden. 

24RS2514 
Från Frank Tholfsson (C) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kulturnämnden. 

24RS3648 
Från Birgitta Borg (L) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
beredning för forskning och utbildning. 

24RS3403 
Från Anna Lilja (V) med begäran om entledigande från uppdragen som ledamot i 
beredning för somatisk specialistvård och högspecialiserad vård och ersättare i 
regionfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
• Synpunkter och klagomål till patientnämnden år 2023
• Begäran om entledigande från samtliga politiska uppdrag från Maud Hadders

(M)
• Begäran om entledigande från politiska uppdrag från Linda Larsson (C)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i kulturnämnden

från Oscar Lundmark (M)
• Beslut om folkbokföring
• Beslut
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i Servicenämnden

från Jonas Levin (KD)
• Synpunkter till Region Örebro län
• Synpunkter till Region Örebro län
• Synpunkter till Region Örebro län
• Begäran om allmän handling
• Synpunkter till Region Örebro län
• Begäran om allmän handling
• Synpunkter på Region Örebro län
• Begäran om allmän handling samt synpunkter på Region Örebro län
• Synpunkter till Region Örebro län
• Begäran om allmän handling
• För kännedom till Region Örebro län
• Begäran om allmän handling
• Begäran om allmän handling
• Begäran om allmän handling
• Begäran om allmän handling
• Begäran om allmän handling
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i

Folktandvårdsnämnden och Kollektivtrafiknämnden från Helén Berglind (SD)
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• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i beredningen för
forskning och utbildning från Birgitta Borg (L)

• Begäran om entledigande från politiska uppdrag från Anna Lilja (V)

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Maud Hadders (M), Linda Larsson (C), Oscar Lundmark (M), Jonas 
Levin (KD), Peter Strömberg (M), Helén Berglind (SD), Torbjörn Olsson (KD), 
Frank Tholfsson (C), Birgitta Borg (L) och Anna Lilja (V) begärda entledigande, 
samt 

att   överlämna relevanta skrivelser till valberedningen och Länsstyrelsen i Örebro 
län. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 37 Anmälan av interpellationer och frågor

Sammanfattning 
24RS2423 
Rolf Östman (V) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Behcet Barsom (KD) om vad syftet är med utredningen om bassängerna 
för träning på sjukhusen, bilaga § 37:1. 

24RS2490 
Jessica Carlqvist (V) har ställt en interpellation till kollektivtrafiknämndens 
ordförande Nina Höijer (S) om upphandling av serviceresor, bilaga § 37:2. 

24RS2865 
Erik Baecklund (M) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Behcet Barsom (KD) om patientbehandlingar och vård har effekt och 
att vården är evidensbaserad, bilaga § 37:3. 

24RS3330 
Willhelm Sundman (L) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande 
Andreas Svahn (S) om när leverantörer dömts för mutbrott, bilaga § 37:4. 

24RS3922 
Conny Ärlerud (M) har ställt en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande 
Behcet Barsom (KD) om den faktiska ekonomiska besparingen kopplat till Storå 
vårdcentral, bilaga § 37:5. 

24RS3920 
Conny Ärlerud (M) har ställt en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande 
Behcet Barsom (KD) om färdplanearbetet inom hälso- och sjukvården kopplats till 
primärvården i norra länsdelen, bilaga § 37:6. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation - Vad är syftet med utredningen om bassängerna för träning på

sjukhusen?
• Interpellation - Angående upphandlingen av serviceresor
• Interpellation om patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är

evidensbaserad
• Interpellation - När leverantörer dömts för mutbrott
• Fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Behcet Barsom (KD) från

Conny Ärlerud (M) om den faktiska ekonomiska besparingen kopplat till Storå
vårdcentral

• Fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Behcet Barsom (KD) från
Conny Ärlerud (M) om färdplanearbetet inom hälso- och sjukvården kopplat till
primärvården i norra länsdelen

Sida 12 av 102



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   interpellationerna och frågorna får ställas. 

Paragrafen är justerad 
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Interpellation – Region Örebro län 
2024-03-05 

Interpellation 

Till Hälso- och sjukvårdensnämndens ordförande 

Vad är syftet med utredningen om bassängerna för 
träning på sjukhusen? 

För flera patientgrupper och grupper av funktionshindrade har 
träning i djup varmvattenbassäng ett stort värde. Inte bara 
upplevelsen hos de som tränar är positiv utan forskningsstudier 
och klinisk erfarenhet visar på positiva effekter för livskvalitet 
och funktionsförmåga. 
 Även om det för många patienter med neurologiska sjukdomar 
kommit nya läkemedel så finns det många som trots det har 
stor nytta av bassängträningen.  
För närvarande pågår en översyn av bassängverksamheten i 
Region Örebro län. En bakgrund är det ekonomiska läget. 
Bassängverksamheten i vår region spelar en avgörande roll för 
många patienters hälsa och välbefinnande. Många invånare och 
funktionshindrade är oroade över att översynen kommer att 
leda till nedläggning eller inskränkning av denna viktiga tjänst.  
Det finns också risk att en försvarad eller slopad 
bassängträning kommer att öka sjukvårdskostnaderna när 
möjligheten till träning minskar. 
Enligt svaret på en fråga jag ställde i Hälso- och 
sjukvårdsnämnden ska beslut fattas i nämnden. Det är bra att 
beslutet kommer att fattas politiskt, men frågan förtjänar också 
en debatt med öppen redovisning av styrets hållning och 
argumentation i Regionfullmäktige. 
För Vänsterpartiets del är det viktigt att beslut fattas på ett 
transparent sätt och att hälsomässiga och samhällsekonomiska 
aspekter vägs in. Inte minst är det av största vikt att berörda, så 
väl patientgrupper, funktionshinderorganisationer och personal 
ges insyn och möjlighet till inspel i arbetet att ta fram 
beslutsunderlag. 

Därför vill jag ställa följande frågor. 
• Vad är syftet med den pågående översynen av bassäng-

verksamheten i Region Örebro län?
• Vilka specifika planer och åtgärder övervägs för att han-

tera de ekonomiska utmaningarna i samband med bas-
sängverksamheten?

• Hur kommer eventuella förändringar att påverka till-
gången till bassängbaserade behandlingsalternativ för

Bilaga § 37:1
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patienter med olika medicinska behov och funktionshin-
der? 

• Vilka åtgärder vidtas för att involvera och informera all-
mänheten samt berörda intressenter i processen med
att fatta beslut om bassängverksamheten?

För Vänsterpartiet Örebro län 

Rolf Östman 
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Vänsterpartiet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

orebrolan.vansterpartiet.se  

Angående upphandlingen 

av serviceresor 

Regionfullmäktige 2024.04.10 

Interpellation till Nina Höijer (S), ordförande kollektiv- 

 trafiknämnden 

Upphandlingsunderlaget för nästa avtalsperiod för serviceresor är 

nu ute på anbud. Den fackliga organisationen för taxichaufförer är 

Transportarbetareförbundet där fackligt förtroendevalda har haft 

synpunkter på flera delar av underlaget. En referensgrupp har 

funnits för att diskutera villkor för att köra den upphandlade 

trafiken och där man lyft dom frågor man har synpunkter på.  

Från den fackliga organisationen känner man nu att man bortsett 

från dom synpunkter och idéer man fört fram. Som ett exempel kan 

då nämnas att man nu i upphandlingsunderlaget nu inför delade 

pass för chaufförerna. Något som Taxiavtalet inte tillåter men som 

man då väljer att gå fram med i alla fall. Det väcker funderingar 

kring om det är en medveten strategi att man börjar runda delar av 

kollektivavtalet. 

Sen finns det utöver kollektivavtalet lagar på arbetsmarknaden som 

också ska tas hänsyn till. Arbetsmiljölagen är en av dom och man 

kan ju fundera på hur viktigt det är med exempelvis skrivningen att 

kunden bestämmer om radion i bussen ska vara på. Chauffören som 

framför fordonet är ansvarig för att det sker säkert och kanske inte 

alls vill lyssna på radio om det stör arbetet. Något som då 

chauffören helt uppenbart inte bestämmer enligt avtalet. Samtidigt 

ska denna vara beredd på arbetsdagar som sträcker sig över tolv 

timmar. För den som kör verkar dessa prioriteringar i avtals-

skrivningar inte vettiga. Det kan inte vara med sådana åtgärder man 

åstadkommer den bästa servicetrafiken i Sverige, att lyssna på dom 

som kör skulle däremot göra det. 

Mot bakgrund av ovanstående vill jag ställa följande 

frågor 

1. Varför har man bortsett från den fackliga organisationens

synpunkter på att upphandlingsunderlaget frångår kollektiv-

avtalet när det gäller delade pass?

Bilaga § 37:2
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Vänsterpartiet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

orebrolan.vansterpartiet.se  

2. Har den politiska majoriteten gett direktiv till tjänstemännen att

bortse från delar av kollektivavtalet eller lagar på arbets-

marknaden?

För Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist 

Regionråd i opposition 
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Interpellation till Behcet Barsom avseende att 

patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är 

evidensbaserad 

Enligt aktuell forskning förekommer det många patientbehandlingar och 

utredningar saknar effekt och som inte är evidensbaserade. Det finns ett flertal 

studier som visar att man kan spara 15–30 % av alla sjukvårdskostnader om 

detta görs konsekvent. 

I Sverige är det framför allt våra försäkringsbolag, som följer upp hur det går för 

den individuella patienten. Därmed blir försäkringsbolag som LÖF (regionernas 

ömsesidiga försäkringsbolag) en kontinuerligt lärande betalare av svensk 

sjukvård, vilket man sett vid jämförelser mellan länder. Min personliga åsikt är 

att hälso- och sjukvårdsförvaltningen i stället borde bli en kontinuerligt lärande 

betalare av sjukvård som grundar sina beslut på patientbaserad utvärdering. 

Vi i Örebro har större fokus på utpräglat produktionsbaserat sjukvårdssystem. 

Det saknas en fullständig analys och utvärdering av patientbaserat vårdutfall i 

Region Örebro län.  

Blir patienterna friska, och har eftervården med uppföljning belägg på 

behandling lyckats.  

Detta verkar saknas i Regionens utvärderingar. 

Med anledning av ovanstående undrar jag 

Vad gör Region Örebro Län för att säkerställa att patientbehandlingar och vård 

har effekt och är evidensbaserad? 

Erik Baecklund 

För Moderaterna 

Bilaga § 37:3
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Bilaga § 37:4
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Fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Behcet Barsom 

angående den faktiska ekonomiska besparingen kopplat till Storå 

vårdcentral 

Såväl invånare som förtroendevalda politiker blev lika förvånade när vi fick ta del av 

beskedet att den fasta läkarbemanningen föreslås tas bort på Storå vårdcentral och ersättas av 

konceptet "utbudspunkt" som i bästa fall ska bemannas av distriktssköterskor med digitala 

läkarbesök/samtal eller fysiska läkarbesök då och då. Storå vårdcentral har präglats av god 

patientnöjdhet och kontinuitet i behandlingen och mötet med patienten. Mycket av 

detta tack vare att vårdcentralen olikt många andra platser i länet varit bemannad av just fasta 

distriktsläkare. 

Den fasta läkarbemanningen på vårdcentralen i Storå har kommit patienter till stor nytta både 

norr om Lindesberg och invånare i Ljusnarsbergs kommun som valt att lista sig i Storå just 

för att vårdcentralen i Kopparberg saknar den kompetensen som efterfrågas. Mycket talar för 

att en konstant och fast läkarbemanning är både patientsäkert och kostnadseffektivt. 

Med anledning av detta vill jag fråga hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Behcet 

Barsom: 

• Hur stor blir den faktiska ekonomiska besparingen av detta förslag och vilka 

parametrar ingår i den kalkylen? 

Conny Ärlerud (M) 

Bilaga § 37:5
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Fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Behcet Barsom 

angående färdplanearbetet inom hälso- och sjukvården kopplat till 

primärvården i norra länsdelen 

Informationen kring utvecklingsplanerna inom hälso -och sjukvården och framförallt 

fårdplansarbetet har varit sparsmakad. Många vi talar med får upplevelsen av att det plötsligt 

"dyker upp" förslag som varken är genomarbetade, kalkylerade eller utredda. Vi får helt 

enkelt för undermåligt underlag att ta ställning till innan vi går till beslut. Vi kan med 

informationen vi har idag inte helt säkert säga att konceptet med utbudspunkter inom 

primärvården är ekonomiskt lönsamt eller ett klokt och patientsäkert beslut. 

Senaste beskedet är att beslut om framtiden för primärvården i non kommer fattas på hälso - 

och sjukvårdsnämndens sammanträde i april månad. 

Med anledning av detta vill jag fråga hälso- och sjukvårdsnärnndens ordförande Behcet 

Barsom: 

• Om beslutsunderlaget visar på en alldeles för stor negativ påverkan på personal, 

patientsäkerhet och ekonomisk effekt, kan du då tänka dig att återremittera ärendet 

alternativt ge ett annat utredningsuppdrag? 

Conny Ärlerud (M) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 38 Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström
(SD) och Oscar Lundqvist (SD) om sammankomster i egna 
lokaler 
Diarienummer: 24RS404 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD) och 
Oscar Lundqvist (SD) till Region Örebro län 2024-01-11 om sammankomster i egna 
lokaler. 

Motionen har överlämnats till Regionkansliet – Staben för administration, juridik och 
säkerhet för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion om 

sammankomster i egna lokaler från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), 
Oscar Lundqvist (SD)

• Motion - Sammankomster i egna lokaler, bilaga § 38

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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j uelyedemgfraienta 
Region Örebro län 

2024-01-10 Motion - Sammankomster i egna lokaler 

Sammankomster i egna lokaler 

"Varje förslösad skattekrona är en stöld av folket" sa en socialdemokrat en gång. 

Det är återigen aktuellt att lyfta denna motion. Med den ekonomiska situationen som regionen befinner sig i 

förstår vi Sverigedemokrater inte varför möten, utbildningar och konferenser hålls på dyra 

konferensanläggningar när regionens egna lokaler kan användas. 

Vi anser att de sammankomster som sker, i största möjliga mån hålls i lokaler som Regionen har i sitt bestånd. 

Som det är idag förläggs vissa möten, utbildningar och konferenser på externa dyra anläggningar, som 

exempelvis Loka brunn, Åkerby Herrgård, Kungsörstorps Hotell och konferens, Umeå Kongressby, Färna 

Herrgård, Conventum med flera, där kostnaderna hamnar på miljonbelopp. 

Regionen har många fastigheter som i stället skulle kunna användas om de vanliga sammanträdesrummen inte 

räcker till, exempelvis på USÖ, Karlskoga lasarett, Lindesbergs lasarett, vårdcentralerna i länet osv. Om 

regionen i vissa fall inte har de lokaler som är lämpliga, kan kanske kringliggande kommuners eller 

Universitetets lokaler användas, dar kostnaderna troligtvis inte är lika höga som de privata spaanläggningarnas. 

En ytterligare fördel med att förlägga sammankomster ute i verksamheterna är att det även kan arrangeras 

verksamhetsbesök för de eventuella medföljande politikerna i samband med sammankomsterna. En mer 

frekvent kontakt med verksamheterna och en större insikt i deras uppdrag borgar för en större förståelse för 

deras behov. Kanske även uppslag för effektiviseringsmöjligheter, då politikerna ser på verksamheten med 

andra ögon än tjänstemännen? 

Med anledning av detta yrkar vi: 

• Att möten, utbildningar och konferenser i Region Örebro läns regi i första hand ska hållas i egna lokaler 

som inte belastar Regionens skattebetalare ytterligare. 

• Att digitala möten ska prioriteras för att reducera kostnaderna. 

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Elin Jensen (SD) Patrik Nyström (SD) 

Oscar Lundqvist (SID) 

Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002-4187 
Köpmangan 59 A, 702 23, Örebro 

Telefon: 076-348 56 43 

E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1 (1) 

Bilaga § 38
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 39 Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström
(SD) och Gunilla Fredriksson (SD) om att se över regionens 
arbete med att förhindra välfärdsbrottslighet 
Diarienummer: 24RS702 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD) och 
Gunilla Fredriksson (SD) till Region Örebro län den 22 januari 2024 om att se över 
regionens arbete med att förhindra välfärdsbrottslighet. 

Motionen har överlämnats till Regionkansliet – staben för administration, juridik och 
säkerhet för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM, regionfullmäktige 2024-04-10, motion från Elin Jensen (SD), 

Patrik Nyström (SD) och Gunilla Fredriksson (SD) om att se över regionens 
arbete med att förhindra välfärdsbrott

• Motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD) och Gunilla Fredriksson
(SD) om att se över regionens arbete med att förhindra välfärdsbrottslighet, 
bilaga § 39

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (2)

Motion 
Se över arbetet med att förhindra välfärdsbrottslighet 

Sverige är ett av de länder i världen som har högst tillit och det ger många bra effekter som exempelvis större 

engagemang, ökad legitimitet för demokratin och en minskad risk för korruption. Den samhällsförändring som 

skett de senaste årtiondena naggar den svenska tilliten hårt och krafttag behövs för att vända den negativa 

spiralen. 

De flesta avtal som regionen har är tillitsbaserade, där exempelvis ett företag skickar in en faktura på det 

arbete som utförts och kontrollen sker i efterhand och journalen används som debiteringsunderlag. LOV, lagen 

om valfrihetssystem och LOU, lagen om offentlig upphandling är exempel på tillitsbaserade avtal.  

Det finns i vårt nya samhälle stora utmaningar med denna tillit. 

Välfärdsbrottsligheten har ökat enormt de senaste decennierna och den organiserade brottsligheten tjänar nu 

mycket mer på denna brottslighet än på narkotika. Genom bolagskonstruktioner knyter de till sig kompetenser 

som behövs, exempelvis jurister, läkare och andra kunniga personer vilket gör det svårt, komplicerat och 

tidsödande att förhindra kriminaliteten. 

Vi ser ingångar till olagligt agerande inom många områden; upphandlingar, missbruk med personnummer, 

felaktiga bostadsregistreringar, HVB-hem, assistans, familjehem, förskrivning av läkemedel, felregistrering av 

diagnoser, bedrägerier med föreningsbidrag, infiltrering vid anställning, vårdgivare som utför och får betalt för 

samma vård i olika regioner. Under pandemin såg vi exempel på hur man nästlade sig in i testverksamheten.  

Vi måste jobba djupare och snabbare emot denna samhällsinfiltrerande kriminalitet inom alla områden. 

På riksnivå går man nu igenom lagar för att se vad som kan göras för att bland annat ta bort juridiska hinder 

och underlätta för myndigheter och utöka möjligheterna att agera. Man går igenom följderna av kombinationer 

av sekretessregler för att olika myndigheter ska kunna samarbeta emot denna kriminalitet. Alla delar ses över 

för att snarast kunna göra de förändringar som behövs för att stävja situationen. Har man bara kriminella 

syften för att starta verksamheter som exempelvis vårdcentraler, leder det till patientsäkerhetsrisker. Ytterst 

viktigt är även att det säkerställs att pengarna används rätt och går till det de är avsedda för, särskilt som den 

ekonomiska situation regionen befinner sig i inte tillåter extra utgifter ens av lagliga skäl. 

Att medvetandegöra alla anställda och de med uppdrag inom regionen, jobba med kulturen i verksamheterna 

och trycka på att arbetet emot välfärdsbrottslighet är mycket viktigt, kan man mobilisera många som har 

kunskap och uppmärksamhet när det dyker upp oklarheter. 

Många kommuner och regioner jobbar redan aktivt och med olika infallsvinklar för att stoppa 

välfärdsbrottsligheten och det finns mycket att lära från dem så att inte hjulet behöver uppfinnas igen. 

Bilaga § 39
2024-01-21 Motion –Förhindra välfärdsbrottslighet 
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2024-01-21 Motion –Förhindra välfärdsbrottslighet 

Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 2  (2)

Med anledning av detta yrkar vi: 

▪ Att se över hur regionen arbetar emot den ökande välfärdsbrottsligheten idag och att strukturera upp hur man ska
arbeta framgent.

▪ Att ta lärdom av hur andra kommuner och regioner arbetar för att stoppa välfärdsbrottsligheten och ansluta
regionen till SKRs nätverk, välfärdsbrottslighet för regioner.

▪ Att ta fram en plan över vilka påföljder regionen ska ha när man upptäcker brottslighet.

▪ Att medvetandegöra alla som jobbar eller har uppdrag inom regionen på vad välfärdsbrottslighet är och att man 
jobbar aktivt med kulturen inom verksamheterna, där den stora betydelsen av arbetet emot välfärdsbrottslighet
lyfts.

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Elin Jensen (SD) Patrik Nyström (SD) 

Gunilla Fredriksson (SD) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 40 Anmälan om motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
att öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer 
supportrar 
Diarienummer: 24RS1040 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V), Margareta 
Carlsson (V) den 29 januari 2024 om att öka brukarinflytandet inom vården med 
hjälp av Peer supportrar. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, Anmälan om motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om att öka brukarinflytandet inom vården med 
hjälp av Peer supportrar

• Motion - Öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer supportrar, 
bilaga § 40 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Öka brukarinflytandet inom vården med 
hjälp av Peer supportrar 

Brukarinflytande är något väldigt viktigt och är ett sätt för varje individ, 

att få makt över och bestämma över sitt liv. Det handlar om 

grundläggande mänskliga rättigheter Inom vård- och stödinsatser innebär 

det att insatserna kan utvecklas, bli mer effektiva och leda till önskat 

resultat i högre utsträckning. Det finns forskningsstöd som visar, att 

brukarinflytande har effekter på både rehabilitering och vård när det 

fungerar väl. Det skapar en känsla av egenmakt för individen vilket är ett 

sunt och viktigt inslag som kan ha stor påverkan.  

Inom brukarorganisationerna talar man om ”Peer support” och det är 

verkligen brukarinflytande som den fungerar i praktiken. Peer betyder ju 

jämlike på engelska finns en sådan styrka och kraft i det. I en svensk 

kontext har man valt att uttolka PEER som Personlig EgenErfaren 

Resurs). 

Peer support innebär att personer med egen erfarenhet av psykisk ohälsa 

utbildas till att arbeta som stödpersoner inom verksamheter som erbjuder 

vård, stöd eller rehabilitering. Detta har prövats under flera år i andra 

länder som USA, Holland och England med stor framgång. Peer support 

är en ny yrkesroll, där personer med egen erfarenhet av psykisk ohälsa 

utbildas och sedan anställs som kompletterande resurs inom vård och 

omsorg. Peer supportrarna upplevs som mer förstående och med fokus på 

klienten utifrån ett inifrånperspektiv 

I Sverige har Peer Support blivit aktuellt på olika platser i Sverige med 

hjälp av olika utbildningsinsatser, 4 olika län har jobbat särskilt med 

detta; Stockholm, Skåne, Västra Götaland och Västerbotten. De som 

utbildades till Peer supportrar anställdes sedan inom överenskommen 

verksamhet inom vården eller socialpsykiatrin. Tanken med införandet av 

Peer supportrar är att det ska bli en naturlig del av den svenska sjuk- och 

hälsovården, och kunna erbjudas till brukare i olika faser av sina 

vårdkontakter.   

Utvärderingarna av projektet visar att Peer supportern fungerar som en 

viktig brygga mellan patienten och personalen. Vissa saker om utsatthet 

och den egna livssituationen kan exempelvis kännas lättare att prata om 

med en Peer supporter jämfört med en i personalen på 

slutenvårdavdelningen. Det stigma som kan vara ett hinder för 

återhämtning kan minska på ett betydelsefullt sätt i mötet med en Peer 

supporter.  

En forskare inom ämnet, vid Lunds universitet, lyfter fram att det bidrar 

till ökad likvärdighet och en mer öppenhet kring vad man kan prata om. 

Bilaga § 40
Motion – Region Örebro län 

2024-01-30 
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Att ha med en Peer supporter vid möten kring svåra samtalsämnen har 

visat sig vara väldigt bra för att bygga relationen med patienten. 

I Örebro har man Peer supporter anställda inom några verksamheter. 

Brukarorganisationerna lyfter som dessa en tydlig förbättring för 

patientgruppen och menar att de har viktig funktion. Även personalen 

inom dessa verksamheter ser stora vinster med funktionen. 

Vänsterpartiet vill därför att detta ska vara en naturlig del av 

yrkeskategorierna inom den psykiatriska vården inom regionen. Att Peer 

supporter införs bredare är också ett viktigt steg mot en likvärdig 

psykiatrisk vård. 

Vänsterpartiet föreslår därför: 

- att Regionfullmäktige beslutar att utreda vilka ytterligare

verksamheter där Peer supporter bör införa, och

- att Peer supporter införs i enlighet med utredningens resultat

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 41 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
inga upphandlingar utan uppföljningar 
Diarienummer: 24RS1062 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta 
Carlsson (V) till Region Örebro län den 30 januari 2024 om inga upphandlingar utan 
uppföljningar. 

Motionen har överlämnats till Regionservice för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, motion från Jessica Carlqvist

(V) med flera om inga upphandlingar utan uppföljningar
• Motion - Inga upphandlingar utan uppföljningar, bilaga § 41

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till servicenämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Servicenämnden 

Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige

Ingen upphandling utan uppföljning 

Bakgrund 
Regionen gör årligen upphandling för miljardbelopp. Det handlar om 
varuförsörjning, tjänster, byggnationer, underhåll mm. Så länge det inte 
handlar om regionens kärnverksamhet har Vänsterpartiet ingen principiell 
invändning mot upphandlingar. En offentlig förvaltning fråntar sig dock 
inte ansvaret för att de entreprenörer och underentreprenörer som anlitas 
utför arbetet på ett korrekt sätt. Detta säkerställs delvis genom att bra och 
heltäckande avtal upprättas mellan regionen och huvudentreprenören. 

Uppföljning 
Vänsterpartiet menar dock att det inte räcker med att teckna bra avtal. Det 
räcker inte heller med att huvudentreprenören garanterar att avtalet 
kommer att följas på ett oklanderligt sätt. Därför menar vi att oanmälda 
uppföljande kontroller måste genomföras för att upptäcka och förhindra 
arbetsmiljöbrott, svart arbetskraft, människohandel, skatteflykt, 
penningtvätt eller andra oegentligheter hos entreprenör eller 
underentreprenörer.  
Ytterligare sätt att skärpa uppföljningen är att göra bakgrundskontroller av 
entreprenörer och underentreprenörer. Det senare underlättas av krav på 
begränsade underentreprenörskedjor. 
Avtalen bör innehålla rejäla viten om entreprenören inte uppfyller kraven 
på arbetsmiljöområdet. 

Vänsterpartiet föreslår därför regionfullmäktige besluta 

att  Region Örebro län skärper uppföljningen av upphandlingar i enlighet 

med motionen. 

 att kontrollens omfattning är tillräcklig med avseende på upphandlingens 
art och komplexitet. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila  

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman  

Marie Krantz Margareta Carlsson 

Bilaga § 41
Motion – Region Örebro län 

2024-01-30 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 42 Anmälan om motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
att bra arbetsskor inte ska vara en klassfråga, det borde ingå 
i arbetsklädseln 
Diarienummer: 24RS1070 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V), Margareta 
Carlsson (V) den 30 januari 2024 om att bra arbetsskor inte ska vara en klassfråga, 
det borde ingå i arbetsklädseln. 

Motionen har överlämnats till Regionkansliet, Staben för HR för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, Motion från Jessica Carlqvist

(V) med flera om att bra arbetsskor inte ska vara en klassfråga, det ska ingå i 
arbetsklädsel

• Motion - Bra arbetsskor ska inte vara en klassfråga, det borde ingå i 
arbetsklädseln, bilaga § 42

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige 

Bra arbetsskor ska inte vara en 
klassfråga, det borde ingå i 
arbetsklädseln 

Många av dem som arbetar inom vården går långa sträckor varje 
dag och på hårda golv som gör att det belastar kroppen på ett sätt 
som över tid påverkar kroppen negativt. 

Att köpa bra arbetsskor är kostsamt och flera av yrkesgrupperna 
på våra sjukhus såsom personal inom vårdnära service och övrig 
service är yrkesgrupper som går väldigt mycket i sitt arbete och 
har också de lägsta lönerna.  Det är därför vanligt förekommande 
att man inte har möjligheten att satsa på bra arbetsskor utan går i 
enklare skor eller tofflor. Belastningsskador och ont i knän, 
höfter, rygg, nacke och axlar beror ofta på att man har fel skor 
som gör att man både står och går på fel sätt. Stadiga och 
fotriktiga skor motverkar dessa skador.  

Bra arbetsskor för denna personal är även en jämställdhetsfråga. 
Inom mansdominerade yrken ingår oftast skor som en del av 
arbetsklädseln, så borde det även vara inom kvinnodominerade 
yrken.  

I kommunerna runt om i landet har personalen numera ett 
skobidrag, ofta pga. att Vänsterpartiet kämpat för denna fråga. Vi 
behöver även värna om regionens personal av samma anledning. 
Det är ett sätt att visa omsorg och att skapa en attraktiva 
arbetsvillkor.  

Vänsterpartiet anser att regionens personal förtjänar skor av god 
kvalitet så att de kan utföra sitt viktiga arbete utan att riskera att 
utsättas för olyckor eller belastningsskador på grund av vad de har 
på fötterna. På sikt bör strävan vara att arbetsskor ingår i 
arbetskläderna för alla som har behov av det. 

Till att börja med bör arbetsskor införas för de yrkesgrupper som 
har lägst löner. 

Bilaga § 42

Motion – Region Örebro län 
2024-01-30 
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Vänsterpartiet föreslår att fullmäktige beslutar: 

Att för personal inom vårdnära och övrig service, såsom städ- och 
transportpersonal införs snarast arbetsskor som del av 
arbetsklädseln 

Att regionen utreder, hur man kan göra så att arbetsskor på sikt 
räknas som en del av arbetsklädseln för samtliga personalgrupper 
som har behov av det, med prioritet för de grupper som har lägst 
lön. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 43 Anmälan av motion från Elin Jensen (SD) med flera om att
ändra Folktandvårdens prioriteringsordning 
Diarienummer: 24RS1132 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), Jan 
Murman (SD) och Habib Brini (SD) till Region Örebro län den 31 januari 2024 om 
att ändra Folktandvårdens prioriteringsordning. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FördragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från Elin 

Jensen (SD) med flera om att ändra Folktandvårdens prioriteringsordning
• Motion - Ändra Folktandvårdens prioriteringsordning, bilaga § 43

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till folktandvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Folktandvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Motion 
Ändra Folktandvårdens prioriteringslista 
Många äldre har, av naturliga skäl, större behov av tandvård än yngre vuxna. Det normala åldrandet påverkar 
munnen på många sätt. Emaljytan på tänderna blir skörare, vilket leder till en ökad risk för att tänderna går 
sönder. Slemhinnan blir tunnare och därmed mer skör. Rörligheten, liksom känseln, i läppar, kinder och tunga 
minskar med stigande ålder och man känner kanske inte om det blir kvar matrester i munnen. Även en minskad 
produktion av saliv kan ses hos äldre.  Dessa faktorer ökar risken att få karies.   

När man är äldre ska man därför besöka tandläkaren ofta. Helst två gånger per år. En skadad tand som inte 
behandlas kan bli ett svårt åtgärdat problem som medför stora kostnader och mycket smärta för den som 
drabbats. 

Vi Sverigedemokrater anser därför att det vore lämpligt att ändra i Folktandvårdens prioriteringsordning. En 
förbättrad tandvård för äldre vuxna skulle höja deras livskvalitet, hälsa och i förlängningen även deras ekonomi. 
Friska barn och unga vuxna prioriteras idag före sjuka vuxna, vilket är en felprioritering enligt oss. På en stor del 
av de inbokade tiderna för unga vuxna dyker patienten inte upp, eftersom de ofta inte anser sig behöva tandvård, 
vilket tar tid och pengar från verksamheten helt i onödan.   

En anledning till den svåra ekonomiska situation som Folktandvården, liksom många andra verksamheter inom 
regionen befinner sig i, är att de patienter som själva ska betala sin tandvård, vuxna från 24 års ålder, är långt 
ned i den nuvarande prioritetsordningen som regionen bestämt. De vuxna betalande patienterna hinns inte med, 
utan får stå i kö med förlängda tandundersökningsintervall som följd, medan unga vuxna och patienter som inte 
betalar går före i kön.  

Från och med 2025 vill regeringen sänka gränsen för fri tandvård till 19 år, för att tandvården mer ska ges efter 
behov och prioritera dem med sämre munhälsa. Vi vill redan nu effektivisera och förbättra Folktandvården 
genom att uppdatera prioriteringslistan. 

Med anledning av detta yrkar vi:

 Att åldersgruppen 20-23 år ska prioriteras på samma nivå som personer från 24 år och äldre i Folktandvårdens
prioriteringslista.

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Jan Murman (SD) Habib Brini (SD) 

Elin Jensen (SD) Patrik Nyström (SD)

Bilaga § 43
2024-01-16 Motion – Folktandvårdens prioriteringslista 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 44 Anmälan av motion från Erik Baecklund (M), med flera om
framtidens kommunikationstrafik i Örebro län 
Diarienummer: 24RS1490 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit till Region Örebro län den 8 februari 2024 från 
Erik Baecklund (M), Cecilia Askerskär Philipsson (M), Thomas Vuolo (M), Lennart 
Carlsson (M) om framtidens kommunikationstrafik i Örebro län. 

Motionen har överlämnat till Regional utveckling för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från Erik 

Baecklund (M) med flera om framtidens kommunikationstrafik i Örebro län
• Motion - Framtidens kommunikationstrafik i Örebro län, bilaga § 44

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till kollektivtrafiknämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnden 

Paragrafen är justerad 
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2024-02-08 

Motion till Regionfullmäktige – Framtidens 

Kommunikationstrafik i Örebro län  

Kollektivtrafikens och landsbygdens linjenät kommer genom de neddragningar S, Kd 
och C har beslutat, kraftigt begränsa invånare på landsbygdens möjlighet att resa 
kollektivt.  

Region Örebro läns val av kollektivtrafik påverkar alla länets kommuner med invånare 
som pendlar till arbete, utbildning m.m. Kollektivtrafiken och dess attraktionskraft 
påverkar också resandet med bil i länet. 

Som det ser ut idag verkar den styrande minoriteten se den anropsstyrda närtrafiken 
som enda möjligheten att utveckla landsbygdens kollektivtrafik i länet. Det är tveksamt 
om detta är en långsikt hållbar lösning då anropsstyrd närtrafik är en dyr lösning.  

Vi Moderater ser en verksamhetsbudget för kollektivtrafiken som ännu inte är i balans 
och det skapar fler problem än möjligheter för närtrafiken som har en 
subventioneringsgrad med kostnadsram utan tak. 

Vi Moderater anser att det är på tiden att man tar ett omtag och ser på andra alternativ 
när det gäller kollektivtrafiken på landsbygden, med fokus på ett kommunalt och 
regionalt sammanhållet kollektivtrafiksystem med resenären i fokus. 

Moderaterna föreslår därför Regionfullmäktige besluta 

Att Region Örebro län snarast utreder och i ett länsövergripande sammanhang 
föreslår alternativ till Närtrafiken. 

Att Region Örebro län i samarbete med länets kommuner föreslår alternativa 
lösningar som är både ekonomiskt förutsägbara och möjliggör en 
utveckling av kollektivtrafiken på landsbygden i Örebro län 

För Moderaterna i kollektivtrafiknämnden 

Erik Baecklund (M)   Cecilia Askerskär Philipsson (M)   Thomas Vuolo (M)   Lennart Carlsson (M) 

Bilaga § 44
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 45 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
utvecklingsplan för primärvården 
Diarienummer: 24RS1649 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit till Region Örebro län den 13 februari 2024 från 
Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V) samt Rolf 
Östman (V) om utvecklingsplan för primärvården. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om utvecklingsplan för primärvården
• Motion - Utvecklingsplan för primärvården, bilaga § 45

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige 

Utvecklingsplan för primärvården 

I regionens måldokument anges att primärvården ska vara basen i 
sjukvården och att länsborna ska uppleva att det är naturligt att i 
första hand vända sig till vårdcentralen när de har behov av vård. 

I linje med det har kraven på tillgänglighet till primärvården höjts från 
olika styrande nivåer. Däremot har resurserna till primärvården inte 
förstärkts i någon nämnvärd utsträckning relativt övrig sjukvård. 
Följden har blivit att personalen i primärvården upplever en allt för 
stor arbetsbelastning och att de inte har möjlighet att prioritera de 
grupper av patienter som har störst behov av vård. Till den höga 
arbetsbelastningen tillkommer då etiskt stress när situationen inte 
tillåter personalen att utföra sitt uppdrag på det sätt som är 
sjukvårdens mål. 

Ett hälso- och sjukvårdssystem som baseras på primärvården har ett 
stort antal fördelar.   
En primärvård som kan fylla sin roll kommer att göra hälso- och 
sjukvården effektivare i verklig bemärkelse.  När primärvården har 
förutsättningar för att koordinera vården, att ha översikt över de 
insatser som patienten får och att bidra till att knyta samman de 
samlade insatserna från landstingens hälso- och sjukvård samt 
kommunernas sjukvård och socialtjänst; då kan vård ges på rätt nivå 
och på ett individcentrerat sätt. Det ger förutsättningar för att 
minska inflödet av patienter till sjukhusens akutmottagningar och 
lättar trycket på tillgängliga vårdplatser. 

Den utvecklingsplan för hälso- och sjukvården som antagits i Hälso- 
och sjukvårdsnämnden saknar helt förslag för att nå målet att 
primärvården ska kunna vara basen i hälso- och sjukvården. Den 
fokuserar på högspecialiserad vård och sjukhusvård i övrigt. Därmed 
skymmer den sikten för den omställning som har störst potential att 
uppnå en resurseffektiv vård med patienten i centrum. 

En väl fungerande primärvård är också en viktig åtgärd för att uppnå 
en mer jämlik vård. Primärvårdens har stor betydelse för att vården 
ska ges på lika villkor och fördelas jämlikt över befolkningen. Att 
vården generellt sett i dag har problem med att nå socioekonomiskt 
svaga grupper och tillmötesgå hälso- och sjukvårdsbehov hos dessa 
är väl känt. En utbyggnad av primärvården är sannolikt den enskilt 
viktigaste åtgärden som kan göras för att uppnå en mer jämlik vård 

Bilaga § 45

Motion – Region Örebro län 
2024-02-13 
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oavsett om det gäller jämlikhet mellan geografiska områden och 
mellan olika grupper i befolkningen. 

I utvärderingar gjorda av t.ex. Myndigheten för vård- och 
omsorgsanalys konstateras att omställningen till nära vård, men 
primärvården som bas, går allt för långsamt. Region Örebro län utgör 
inget undantag. 
En bristande politisk styrning där konkreta mål för omställningen 
saknas är en förklaring till den långsamma takten. 
Därför behöver det utarbetas en färdplan med tydliga målsättningar 
och konkreta steg för hur förändringen ska genomföras. 

I regionen var primärvårdens andel av hälso- och sjukvårdens 
kostnader för några år sedan drygt 20%. Ett av målen för 
omställningen bör vara att primärvårdens andel av hälso- och 
sjukvårdskostnaderna ska vara 25% år 2030. 
Vidare bör planen innehålla ett tak för antalet listade patienter för 
läkare inom primärvården. 

Förslag till beslut 

Att regionfullmäktige uppdrar åt hälso- och sjukvårdsnämnden 
att utarbeta en utvecklingsplan för primärvården 

Att Tillkännage att regionens målsättning är att primärvårdens 
andel av hälso- och sjukvårdens resurser uppgår till 25% år 
2030. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 46 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 19 år 
Diarienummer: 24RS2065 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Jessica Carlqvist (V) med flera till Region 
Örebro län 2024-02-26 om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 
19 år. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och 
ungdomar upp till 19 år

• Motion från Jessica Carlqvist (V) kostnadfritt TBE-vaccin för barn och 
ungdomar upp till 19 år, bilaga § 46

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige 

Kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och 
ungdomar upp till 19 år 

TBE – Tick Borne Encephalitis -är en virussjukdom som smittar från djur till 

människor via fästingar.  

TBE kan orsaka allvarlig hjärn- och hjärnhinneinflammation och så många som 

en tredjedel av de som insjuknar drabbas av långvariga eller bestående besvär.  

Det finns ingen botande behandling, men det finns förebyggande och beprövade 

vaccin som skyddar mot sjukdom om du följer ditt vaccinationsschema. För att 

vaccinera sig mot TBE krävs idag tre doser.  

För många familjer med flera barn blir detta alltför kostsamt och man har därför 

inte råd att ge sina barn nödvändig vaccination. Vänsterpartiet tycker inte att det 

ska vara en klassfråga om länets barn ska kunna vaccinera sig eller ej.  

Vänsterpartiet föreslår därför att: 

TBE-vaccinering ska erbjudas kostnadsfritt till alla barn och ungdomar upp till 

19 års ålder i vårt län 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 

Bilaga § 46

Motion – Region Örebro län 
2024-02-26 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 47 Anmälan av motion från Willhelm Sundman (L) om att
narkotikaklassade preparat inte får hamna i de kriminellas 
händer 
Diarienummer: 24RS2487 

Sammanfattning 
Willhelm Sundman (L) har den 6 mars 2024 lämna in en motion om att 
narkotikaklassade preparat inte får hamna i de kriminellas händer. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från 

Willhelm Sundman (L) om att narkotikaklassade preparat får inte hamna i de 
kriminellas händer

• Motion - Narkotikaklassade preparat får inte hamna i de kriminellas händer, 
bilaga § 47

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 47
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 48 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
feministisk regionpolitik 
Diarienummer: 24RS2536 

Sammanfattning 
En motion har inkommit till Region Örebro län 2024-03-08 från Jessica Carlqvist 
(V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), 
Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) om feministisk regionpolitik. 

Motionen har överlämnats till Regionkansliet, Staben för Administration, juridik och 
säkerhet för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om feministisk regionpolitik
• Motion - Feministisk regionpolitik, bilaga § 48

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till regionstyrelsen, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Till regionfullmäktige 

Motion angående feministisk 
regionpolitik 

I slutet på förra året presenterade Jämställdhetsmyndigheten en analys av 

de senaste sex årens utvecklingen av jämställdheten i Sverige. 

Sammanfattningsvis skriver myndigheten att det inte görs tillräckliga 

politiska insatser för att nå målen för jämställdhetspolitiken. 

Många av de problem som Jämställdhetsmyndigheten pekar på är i 

högsta grad relevanta för regionens verksamhet. 

Inom målområdet “En jämn fördelning av makt och inflytande” 

konstateras exempelvis att kvinnors representation i politiska 

församlingar är lägre än mäns och står stilla. Vidare drabbar hot, hat och 

trakasserier kvinnor och män på olika sätt. 

Vad gäller den ekonomiska jämställdheten så konstaterar myndigheten 

att mäns och kvinnors löner fortfarande skiljer sig åt, och att den 

könsuppdelade arbetsmarknaden får konsekvenser för kvinnors och mäns 

ekonomi. 

Analysen bekräftar också det välkända förhållandet att kvinnor har lägre 

självskattad hälsa än män, är sjukskrivna i högre utsträckning och lider 

oftare av nedsatt psykisk hälsa. 

Här i Region Örebro län ser vi på många områden samma saker som i 

den nationella bilden.  

Inom regionen finns stora kvinnodominerade grupper som har låga löner. 

Arbetsmiljön på våra kvinnodominerade arbetsplatser är i många fall 

mycket ansträngd. 

Hälsoskillnaderna mellan kvinnor och män är väl dokumenterade även i 

Örebro län. 

Kvinnors hälsa har historiskt och än idag nedprioriterats, både gällande 

forskning och vilken vård som erbjuds. Det finns gott om 

forskningsstudier som visar att stereotypa föreställningar om män och 

kvinnor kan leda till medicinska felaktigheter och kvalitetsbrister i 

vården. Män får oftare nyare och dyrare mediciner. Kvinnor får vänta 

längre på akutsjukvård och får kortare sjukskrivningar. 

Bilaga § 48

Motion – Region Örebro län 
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Av denna anledning är det viktigt att satsa extra för kvinnor och 

ickebinäras situation inom hälso- och sjukvården. Många människor 

drabbas någon gång i livet av svåra smärtor eller funktionsnedsättande  

besvär, som hör ihop med biologiskt kvinnliga funktioner. De som får 

åkommor som hänger ihop med dessa relaterade symtom lämnas ofta 

utan åtgärd idag, vilket behöver förändras.  

Ett tydligt och omskrivet exempel är förlossningsvården där brister i 

arbetsmiljön och personalbrist på nationell nivå gett en otrygg vård. Här i 

länet har vi exemplet förlossningen i Karlskoga. 

All vårdstatistik behöver vara könsuppdelad för att möjliggöra analys ur 

ett jämställdhetsperspektiv. Åtgärder behöver sättas in för att komma 

tillrätta med de strukturella skillnaderna i vård mellan män och kvinnor. 

Även förskrivningen av läkemedel behöver utvärderas ur ett 

jämställdhetsperspektiv. 

Det är dags att gå från ord till handling och öka takten i 

jämställdhetsarbetet i Region Örebro län. Jämställdhetsmyndigheten 

säger med utgångspunkt från det nationella läget att det behövs tydligare 

politiska insatser för att nå målen. Det finns behov av att ta fram 

strategier, etappmål och handlingsplaner som konkretiserar arbetet mot 

målen. Detta gäller i hög grad även Region Örebro län. 

Regeringens jämställdhetspolitik har så här långt i hög utsträckning 

fokuserat på våld i nära relationer och hedersfrågor. Det är förvisso 

väldigt viktiga frågor, men genom prioriteringen hamnar de övriga breda 

jämställdhetsfrågorna i bakgrunden. Det finns en risk att regeringens 

prioriteringar också slår igenom i länsstyrelsens arbete. 

Inom regionen gör anställningsstoppet för administrativa tjänster det 

osäkert hur central kompetens på området kan bibehållas. 

Ska länet utvecklas på ett jämställt sätt behöver det säkerställas att det 

regionala utvecklingsarbetet också präglas av ett feministiskt 

angreppssätt. Eftersom Region Örebro län ansvarar för samordningen av 

den regionala utvecklingsstrategin är det naturligt att regionen även tar på 

sig ansvaret att samordna jämställdhetsarbetet i länet. Tillräcklig 

kompetens och resurser för det behöver säkerställas. 

En feministisk regionpolitik innebär att vi går från ord till handling för att 

jämna ut gapet mellan kvinnor och män. Det är en ekonomisk fråga för 

att få jämställda löner, att kvinnor ska få jämställd vård där deras 

sjukdomssymtom tas på lika stort allvar som mäns, att kvinnors psykiska 

ohälsa och förlossningsvården prioriteras. Det är inte ett särintresse utan 

handlar om allas lika värde. Alla våra beslut måste vara feministiskt 

genomtänkta och prioritera jämställdhet. Jämställdhetsperspektivet måste 

integreras tydligt i hälso- och sjukvårdens styrsystem. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår vi att regionfullmäktige att 

besluta 

• att uppdra åt regionstyrelsen att utarbeta principer för en

feministisk regionpolitik
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• att regionen inom ramen för arbetet med den regionala

utvecklingsstrategin samordnar jämställdhetsarbetet inom länet.

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 49 Entledigande av Anna Lilja (V) från uppdraget som ersättare i
regionfullmäktiges valberedning samt val av ny ersättare 
Diarienummer: 24RS3403 

Sammanfattning 
Anna Lilja (V) har lämnat in begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktiges valberedning. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Anna Liljas (V) begärda entledigande från uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktiges valberedning, samt 

att   utse Stefan Nilsson (V) till ny ersättare i regionfullmäktiges valberedning för 
tiden 2024-04-10 – 2026-12-31. 

Skickas till 
Den entledigande 
Den valde 
Regionkansliet – Staben för Administration, juridik och säkerhet 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 50 Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2023
Diarienummer: 24RS1994 

Sammanfattning 
Region Örebro läns hel- och delägda bolag har överlämnat årsredovisningar för 2023 
innehållande verksamhetsberättelser, ekonomisk redovisning och förslag till 
disposition av vinster respektive förluster. Enligt gällande bolagspolicy ska 
regionstyrelsen utarbeta förslag till instruktioner till de stämmoombud, som utsetts 
till respektive bolagsstämma, som anger hur ombuden ska rösta. Om instruktionerna 
gäller ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska dessa 
utfärdas av regionfullmäktige. Övriga instruktioner kan utfärdas av regionstyrelsen 
på delegation från regionfullmäktige. 

Årsredovisning för Inera AB kommer att fastställas av bolagets styrelse den 19 
mars. AB Transitio kommer att fastställa sin årsredovisning på styrelsemöte den XX 
MÅN (väntar info från Transitio). Tåg i Bergslagen AB kommer fastställa sin 
årsredovisning på styrelsemöte den 22 mars. Följden blir att dessa årsredovisningar 
inte hinner behandlas av regionfullmäktige den 10 april med föregående beredning 
av regionstyrelsen i mars. För att årsredovisningarna ska kunna godkännas före 
bolagens årsstämmor och regionens stämmoombud ska hinna få instruktioner 
kopplade till dessa, delegerar regionfullmäktige till regionstyrelsen att fatta beslut om 
detta vid sitt möte den 24 april eller den 29 maj. Inera AB och Transitio AB ingår 
inte i de sammanställda räkenskaperna för Region Örebro län då ägarandelen uppgår 
till 0,2 procent i Inera AB och 5 procent i Transitio AB. Tåg i Bergslagen AB ingår 
däremot i de sammanställda räkenskaperna för Region Örebro län och eftersom 
ägarandelen uppgår till 25 procent. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, godkännande av ägda bolags

årsredovisningar 2023
• Alfred Nobel Science Park ÅR 2023
• Region Örebro läns förvaltnings AB ÅR 2023
• Oslo Sthlm 255_ÅR_2023
• Örebro läns Flygplats AB - 2023 ÅR
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-03-25, Godkännande av ägda bolags

årsredovisningar år 2023
• Lansteatern i Orebro AB - ÅR 2023
• Inkubera i Örebro AB - ÅR 2023
• Region Örebro Innovation AB - ÅR 2023
• Länsmusiken i Örebro AB - ÅR 2023
• Almi Företagspartner Mälardalen AB - ÅR 2023
• Svealandstrafiken AB - ÅR 2023
• Länstrafiken Örebro AB ÅR 2023
• Lansgarden Fastigheter AB-AR-2023
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

• Scantec AB - ÅR 2023
• Landstingsbolaget ÅR 2023
• Mälardalstrafiken AB - ÅR 2023
• Orebro-Gasen-Fastigheter-AB-AR-2023
• Skriftligt yrkande från Sverigedemokraterna i regionstyrelsen 2024-03-25, ägda

bolags årsredovisningar 2023

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Patrik Nyström (SD) och Oscar Lundqvist (SD) yrkar bifall enligt bilaga § 50:1. 

Andreas Svahn (S) yrkar avslag på Patrik Nyström och Oscar Lundqvists (SD) 
yrkande. 

Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till Patrik Nyströms (SD) yrkande och bifall enligt 
bilaga § 50:2. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordförande först proposition på att-
satserna ett, två, tre och fyra och finner att regionfullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag. Därefter ställer han att-sats fem mot Örebropartiets yrkande 
och finner att regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag. Sedan ställer 
han proposition på Patrik Nyströms (SD) yrkande och finner att regionfullmäktige 
beslutar att avslå det. 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla Patrik Nyströms 
(SD) yrkande röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 57 röster och Patrik Nyströms (SD) yrkande får 14 röster, bilaga § 50:3. 

Reservationer 
Oscar Lundqvist (SD), Greger Persson (SD), Patrik Nyström (SD), Jan Murman 
(SD), Bo Ammer (SD), Habib Brini (SD), Gunilla Fredriksson (SD), David Larsson 
(SD), Viktoria Svanberg (SD), Helena Ståhl (SD), Markus Allard (ÖrP), Peter 
Springare (ÖrP) och Anna Lundberg (ÖrP) reserverar sig mot regionfullmäktiges 
beslut till förmån för sina respektive yrkanden. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
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att   delegera till regionstyrelsen att fatta besluta om årsredovisning 2023 och 
uppdrag till stämmoombud för Inera AB, Transitio AB och Tåg i Bergslagen AB, 

att   årsredovisningar 2023 för Region Örebro läns hel- och delägda bolag läggs med 
godkännande till handlingarna, 

att   Region Örebro läns stämmoombud får i uppdrag att vid årsstämman för 
respektive bolag rösta för att: 

1. fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt i förekommande fall
koncernresultaträkningen och koncernbalansräkningen,

2. disponera bolagens vinster eller förluster enligt de fastställda balansräkningarna,

3. bevilja ansvarsfrihet gentemot bolagen för styrelseledamöterna och de
verkställande direktörerna,

att   Region Örebro läns stämmoombud för majoritetsägda bolag får i uppdrag att vid 
årsstämma för respektive bolag rösta för att bolaget ska följa Region Örebro läns 
bolagspolicy, samt 

att   Region Örebro läns stämmoombud i Region Örebro läns förvaltnings AB, 
Länsgården Fastigheter AB, Länstrafiken Örebro AB, Länsteatern i Örebro AB, 
Scantec AB, Örebro läns flygplats AB och Region Örebro Innovation AB ska rösta 
för att arvode ska utgå till de styrelseledamöter, suppleanter och lekmannarevisorer 
som utsetts av regionfullmäktige i enlighet med av regionfullmäktige i Örebro 
beslutade ”Arvoden och ersättningar till förtroendevalda i Region Örebro län” samt 
att arvode till revisor ska utgå enligt godkänd räkning. 

Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Yrkande

Ärende: Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2023

Ärendenummer: 12

Diarienr: 24RS1994

Datum: 2024-03-25 

Låt delägarna i Almi Företagspartner Mälardalen AB få ta del 

av eventuella vinster 

I ägardirektiv framgår att moderbolaget, det vill säga staten ensam skall ta del av eventuella vinster som Almi 

Företagspartner Mälardalen AB kan tänkas att generera. 

Almi företagspartner Mälardalen AB erhåller även en hel del ekonomiskt stöd som regionen beviljar. 

Sverigedemokraterna anser därför att regionen borde få ta del av eventuella vinster som Almi Företagspartner 

Mälardalen AB gör, dessa bör då fördelas efter delägarnas aktieinnehav.    

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi:

att ge ombudet till bolagsstämman i uppdrag att framföra att vi som delägare i dotterbolaget Almi 

Företagspartner Mälardalen AB ska få ta del av eventuella vinster som kan uppkomma i Almi 

Företagspartner Mälardalen AB samt  

att dessa ska fördelas solidariskt utefter ägarförhållandena.

Om yrkandet faller gäller ovanstående som reservation. 

För Sverigedemokraterna i Regionstyrelsen: 

Elin Jensen (SD) Gunilla Fredriksson 

Ledamot Tjänstgörande ersättare 

Bilaga § 50:1
Yrkande – Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2023
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Regionfullmäktige 
10 april 2024 

Bilaga § 50:2

Yrkande till Regionfullmäktige 

Godkännande av ägda bolags 
årsredovisningar 2023 
Örebropartiet vill se en annan arvodespolicy, som formulerats via vår budget och vårt valprogram. 

Jag yrkar därför: 

Ändring av följande formulering i sista att-satsen: 

”med av regionfullmäktige i Örebro beslutade ’arvoden och ersättningar till förtroendevalda i Region Örebro 
län’” 

Till  

”med Örebropartiets arvodespolicy” 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Markus Allard 
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Bilaga § 50:3 

Voteringsrapport        
Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2023 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla SD förslag  
Röst 
Ja 

Antal 
57 

Nej 14 
Frånvarande 0  
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 51 Region Örebro läns årsredovisning 2023
Diarienummer: 24RS1953 

Sammanfattning 
Regiondirektören överlämnar årsredovisning 2023 för Region Örebro län för 
regionfullmäktiges behandling av Region Örebro läns samlade årsredovisning. 

Resultatet för år 2023 uppgår till -839 miljoner kronor. I resultatet ingår orealiserade 
värdeförändringar av finansiella tillgångar. Exkluderas dessa erhålls 
balanskravsresultatet, vilket för 2023 uppgår till -909 miljoner kronor. 
Synnerliga skäl anförs för att återställa balanskravsresultatet på -909 miljoner kronor 
under en längre tidsperiod än de tre år som kommunallagens balanskravsregler anger. 
Mot bakgrund av de senaste årens soliditetsförbättringar, beslutade åtgärder i 
verksamhetsplan med budget för 2024 samt ekonomiska förutsättningar för 
budgetåret 2025 och kommande planperiod, har Region Örebro län en finansiell 
ställning och utveckling som innebär goda möjligheter att uppfylla fullmäktiges 
tidigare satta mål, det vill säga ha en positiv soliditet senast 2030. 

Tidigare beslutade investeringar om 939 miljoner kronor, som inte har verkställts vid 
utgången av 2023 föreslås föras över till 2024 års investeringsbudget. 

I fastställda regler för ansvar och befogenheter framgår att under- och överskott ska 
balanseras mellan åren för hälso- och sjukvårdens hälsoval, Folktandvården och 
gemensamma nämnden för företagshälsa och tolkförmedling. 

Årsredovisningen beskriver hur verksamheten har utförts i förhållande till de 
effektmål och strategier som finns i verksamhetsplanen med budget 2023. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, Region Örebro läns

årsredovisning 2023
• Region Örebro läns årsredovisning 2023
• Särskilt yttrande från Vänsterpartiet till regionstyrelsen 2024-03-25, Region

Örebro läns årsredovisning
• Särskilt yttrande från Liberalerna i regionstyrelsen 2024-03-25, Region Örebro

läns årsredovisning

Övrigt 
Det antecknas att regionfullmäktiges revisorer under hand har meddelat fullmäktiges 
presidium att man avser att rikta anmärkning mot hälso- och sjukvårdsnämnden. Mot 
bakgrund av detta kommer hälso- och sjukvårdsnämnden att behöva fatta beslut om 
yttrande avseende anmärkningen, innan fullmäktige kan ta ställning till 
årsredovisningen och ansvarsfrågor. Därför fattas inget beslut i ärendet vid dagens 
sammanträde. 
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Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   ärendet utgår. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 52 Aktuell regioninformation

Verkställande direktör Camilla Petersen informerar om verksamheten i Länsgården 
Fastigheter AB. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 53 Försäljning av fastigheterna Skridskon 2, Skridskon 3,
Slungbollen 1, Staven 5, Diskusen 12 samt Länsgården 
Fastigheters försäljning av Diskusen 11 i Örebro 
Diarienummer: 24RS453 

Sammanfattning 
Region Örebro län (Regionen) är idag ägare av fastigheterna Skridskon 2, Skridskon 
3, Slungbollen 1, Staven 5 samt Diskusen 12. Länsgården Fastigheter AB 
(Länsgården) är idag ägare av fastigheten Diskusen 11. Fastighetsbeståndet ligger 
längs Eklundavägen i Örebro. Regionen har tidigare fattat beslut att flytta stora delar 
verksamheterna i dessa fastigheter till förhyrda lokaler och därför föreslås att 
fastigheterna avyttras till Örebroporten AB. Fastigheterna inklusive möjliga 
byggrätter är totalt värderade till 154 miljoner kronor. Region Örebro läns andel 
utgör 140 miljoner kronor. Länsgårdens andel utgör 14 miljoner kronor. Framtida 
eventuella saneringskostnader för marken ska delas mellan köpare och säljare enligt 
föreslaget överlåtelseavtal. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, försäljning av fastigheterna

Skridskon 2, Skridskon 3, Slungbollen 1, Staven 5 samt Diskusen 12 samt
Länsgården Fastigheter AB:s försäljning av Diskusen 1

• Skriftligt yrkande från Sverigedemokraterna, försäljning av fastigheterna
Skridskon 2, Skridskon 3, Slungbollen 1, Staven 5 samt Diskusen 12 samt
Länsgården Fastigheter AB:s försäljning av Diskusen

• Förslag Fastighetsöverlåtelseavtal - Region Örebro län Örebroporten avseende
Örebro skridskon m.fl. 2024-02-19

Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Charlotta Englund (C), Behcet Barsom (KD) och Mikael 
Wahlberg (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Sebastian Cehlin (M) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag och lämnar ett särskilt 
yttrande, bilaga § 53:1. 

Elin Jensen (SD) med instämmande av Fredrik Askhem (L) och Willhelm Sundman 
(L) yrkar bifall enligt bilaga § 53:2.

Markus Allard (ÖrP) yrkar i första hand avslag på regionstyrelsens förslag och i 
andra hand bifall till Elin Jensens (SD) yrkande. 

Oscar Lundqvist (SD) yttrar sig. 

Sida 60 av 102



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden först regionstyrelsens 
förslag mot Markus Allards (ÖrP) avslagsyrkande och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. Därefter ställer han regionstyrelsens förslag 
mot Elin Jensens (SD) yrkande och finner att regionfullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla Elin Jensens 
(SD) yrkande röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 54 röster och Elin Jensens (SD) yrkande får 17 röster, bilaga § 53:3. 

Reservationer 
Oscar Lundqvist (SD), Greger Persson (SD), Patrik Nyström (SD), Jan Murman 
(SD), Bo Ammer (SD), Habib Brini (SD), Gunilla Fredriksson (SD), David Larsson 
(SD), Viktoria Svanberg (SD), Helena Ståhl (SD), Markus Allard (ÖrP), Peter 
Springare (ÖrP) och Anna Lundberg (ÖrP) reserverar sig mot regionfullmäktiges 
beslut till förmån för sina respektive yrkanden. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   sälja fastigheterna Skridskon 2, Skridskon 3, Slungbollen 1, Staven 5 samt 
Diskusen 12 i Örebro för 140 miljoner kronor, 

att   godkänna Länsgården Fastigheter ABs försäljning av fastigheten Diskusen 11 
för 14 miljoner kronor. 

Skickas till 
Regionfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 53:1
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Yrkande

Ärende: Försäljning av fastigheterna Skridskon 2, Skridskon 3, Slungbollen 1, Staven 5, Diskusen 12 samt Länsgården Fastigheters 

försäljning av Diskusen 11 i Örebro

Ärendenummer: 8

Diarienr: 24RS453

Datum: 2024-03-25 

Yrkande angående försäljning av fastigheterna på 

Eklundavägen 

Inga andra än Örebro kommun/Örebroporten har fått lämna ekonomiskt anbud och fastigheterna har bara värderats 

teoretiskt. Örebroporten vill även att regionen ska betala halva saneringskostnaden på marken och väldigt olika 

uppfattning finns om kostnader för detta. Vad betyder det att Örebro kommun har monopol på att ändra i 

detaljplanen och ge bygglov för andra intressenters möjligheter att nyttja marken? I den ekonomiska situation som 

regionen befinner sig i behövs varenda krona till verksamheterna. Att då inte prova intresset mot marknaden 

framstår som obegripligt för oss. Vilka är det som har värderat? Det finns regler som med upphandlingar i 

samband med försäljning, har man tittat på dem? 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi:

Att fastigheterna läggs ut på marknaden där fler intressenter kan lägga anbud på hela eller delar av 

fastigheterna. 

Att utropspris för fastigheterna skall motsvara det anbud som Örebroporten tidigare har inkommit med. 

Om yrkandet faller gäller ovanstående som reservation. 

För Sverigedemokraterna i Regionstyrelsen: 

Elin Jensen (SD) Gunilla Fredriksson 

Ledamot Tjänstgörande ersättare 

Bilaga § 53:2
Yrkande – Försöljning av fastigheter 
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Bilaga § 56:3 

Voteringsrapport 
Örebro Läns Flygplats AB:s förvärv av aktie i Kumbro Vind AB 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att avslå. 

Röst Antal 
Ja 54 
Nej 6 
Avstår 11 
Frånvarande 0 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 54 Reviderade styrdokument för Länsgården Fastigheter AB
Diarienummer: 24RS2088 

Sammanfattning 
Länsgården Fastigheter AB är ett helägt dotterbolag till Region Örebro läns 
förvaltnings AB som ägs av Region Örebro län. Bolagets gällande bolagsordning och 
ägardirektiv beslutades 2015. Bolagsordning och ägardirektiv har uppdaterats vad 
gäller bolagets syfte och verksamhet, bolagets förhållande till organisationen i 
Region Örebro län samt val av revisorer. Därutöver har redaktionella ändringar 
gjorts. 
Bolagsordningen och ägardirektiv ska efter beslut av regionfullmäktige fastställas på 
Längården Fastigheter ABs bolagsstämma. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, reviderade styrdokument för

Länsgården Fastigheter AB
• Bolagsordning - Länsgården Fastigheter AB_UTKAST
• Ägardirektiv - Länsgården Fastigheter AB_UTKAST

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna ny bolagsordning och nytt ägardirektiv för Länsgården Fastigheter 
AB. 

Skickas till 
Länsgården Fastigheter AB 

Paragrafen är justerad 
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§ 55 Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt
Ambulansflyg, KSA 
Diarienummer: 24RS1552 

Sammanfattning 
Svenskt Ambulansflyg (KSA) är ett kommunalförbund där samtliga 21 regioner i 
Sverige är medlemmar. Kommunalförbundet bildades 2016. 

Kommunalförbundets förbundsordning justerades senast under 2022, efter beslut i 
samtliga regioner. I samband med denna beslutsprocess fattades även ett beslut i 
KSAs styrelse om att den befintliga kostnadsfördelningsmodellen skulle genomgå en 
fördjupad översyn. Översynen är genomförd av Regionernas ekonomidirektörer. 

Fördelningsmodellen beskriver hur medlemmarna ska finansiera KSAs kostnader. 
Fördelningsmodellen består av en rörlig del som baseras på antalet beställda 
flygtimmar samt en beredskapsavgift som baseras på de senaste årens andel beställda 
flygtimmar, geografisk yta samt invånare. Fördelningsmodellen är enklare och dess 
resultat är mer förutsägbar jämfört med tidigare fördelningsmodell. Sammantaget är 
de ekonomiska effekterna per region relativt liten. 

I övrigt föreslås ett antal andra förtydliganden och tillägg i förbundsordningen som 
rör ändamål och uppgifter, mandatperioders längd samt ekonomi. 

Syftet med tillägget rörande kommunalförbundets ändamål och uppgift är att stärka 
beredskapen regionalt och att underlätta för förbundets medlemmar att uppfylla 
regionernas uppdrag att bidra till uppbyggnaden av Sveriges nationella beredskap. 

Ändringar eller tillägg till förbundsordningen ska enligt denna antas av fullmäktige 
och fastställas av medlemmarnas regionfullmäktige. 

Förbundsfullmäktige har den 8 februari 2024 antagit Förbundsordning 3.0 
samt föreslagit respektive region att fastställa den. 

Den reviderade förbundsordningen träder i kraft när den fastställts av 
samtliga regioners fullmäktige. Fördelningsmodellen kommer därmed att tillämpas 
från och med verksamhetsåret 2025. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, ny förbundsordning för

Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg, KSA
• Bilaga 1. Förslag Förbundsordning 3.0
• Bilaga 2. Förbundsordning 3.0 med markerade ändringar
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Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   för sin del fastställa föreliggande förslag till förbundsordning för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg och 

att   den bilagda fördelningsmodellen tillämpas från och med verksamhetsåret 
2025. 

Skickas till 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg, KSA 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 56 Örebro läns Flygplatsbolag AB:s förvärv av aktie i Kumbro
Vind AB 
Diarienummer: 24RS2026 

Sammanfattning 
Kumbro Vind AB (Kumbro Vind) ägs till 100 procent av Kumbro Utveckling AB 
(Kumbro Utveckling) som i sin tur ägs till 80 procent av Örebro kommuns helägda 
bolag Örebro Rådhus AB och till 20 procent av Kumla kommun. 

Kumbro Vind säljer elkraft till huvudsakligen Örebro kommun, Kumla kommun och 
Örebro kommuns indirekt helägda dotterbolag Futurum Fastigheter i Örebro AB 
(Futurum). 

Örebro läns Flygplats AB (ÖLF) ägs av Region Örebro läns helägda bolag Region 
Örebro läns förvaltnings AB (44,95 procent), Örebro Rådhus AB (44,95 procent), 
Kumla kommun (5,05 procent) och Karlskoga kommun (5,05 procent). 

Kumbro Vind och ÖLF bedömer att det vore fördelaktigt att ÖLF fortsättningsvis 
upphandlar sin elkraft av Kumbro Vind. Kumbro Vind har tillräcklig 
produktionskapacitet genom befintliga vindkraftsanläggningar för att kunna leverera 
elkraft till ÖLF motsvarande det behov ÖLF har i dagsläget, på motsvarande villkor 
som för Kumbro Vinds övriga kunder. 

För att möjliggöra att ÖLF upphandlar elkraft från Kumbro Vind föreslås att vissa 
ändringar görs i Kumbro Vinds bolagsordning för att bland annat säkerställa att ÖLF 
– tillsammans med Örebro kommun, Kumla kommun och Futurum – får ett
avgörande inflytande över Kumbro Vinds strategiska mål och viktiga beslut. Det
föreslås även att både ÖLF och Futurum blir aktieägare i Kumbro Vind i syfte att
förenkla och tydliggöra samordningen av de löpande direktiv för Kumbro Vind som
Örebro kommun, Kumla kommun, Futurum och ÖLF gemensamt kommer överens
om. För att genomföra detta krävs överlåtelse av en mindre aktiepost i Kumbro Vind
från Kumbro Utveckling till ÖLF respektive till Futurum. Det behöver även göras
vissa följdändringar i det befintliga aktieägaravtalet mellan ägarna i Kumbro
Utveckling.

Region Örebro län behöver godkänna föreslaget aktieöverlåtelseavtal avseende 
ÖLF:s förvärv av aktie i Kumbro Vind. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, Örebro läns Flygplatsbolag

ABs förvärv av aktie i Kumbro Vind AB
• Skriftlig yrkande från Sverigedemokraterna i regionstyrelsen, Örebro Läns

Flygplats AB:s förvärv av aktie i Kumbro Vind AB
• Förslag till aktieöverlåtelsavtal mellan Kumbro Utveckling och ÖLF 2024-02-02
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

• Förslag till bolagsordning Kumbro Vind AB 2024-02-02

Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Anna Ragén (M), Irén Lejegren (S), Magnus Lagergren (KD), 
Charlotta Englund (C) och Thomas Voulo (M) yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag. 

Elin Jensen (SD) med instämmande av Fredrik Askhem (L) och Bo Ammer (SD) 
yrkar på att ärendet återremitteras enligt bilaga § 56:1. 

Anna Ragén (M) yrkar avslag på Elin Jensens (SD) återremissyrkande. 

Markus Allard (ÖrP) med instämmande av Willhelm Sundman (L) yrkar i första 
hand på återremiss enligt Elin Jensens (SD) yrkande och i andra hand på avslag. 

Mikael Wahlberg (S) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden först frågan om ärendet 
ska avgöras idag och finner att regionfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 
idag.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som att 
avgöras idag röstar ja och den som vill bifalla Elin Jensens (SD) 
återremissyrkande röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsen 
förslag får 54 röster och Elin Jensens (SD) återremissyrkande får 17 röster, bilaga § 
56:2. 

Därefter ställer ordföranden regionstyrelsens förslag mot Marks Allards (ÖrP) 
avslagsyrkande och finner att regionfullmäktige beslutar i enlighet med 
regionstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla Markus Allards 
(ÖrP) avslagsyrkande röstar nej. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 54 röster och Markus Allards (ÖrP) avslagsyrkande får 6 röster, bilaga § 
56:3. 

Reservationer 
Willhelm Sundman (L), Birgitta Malmberg (L), Fredrik Askhem (L), Markus Allard 
(ÖrP), Peter Springare (ÖrP) och Anna Lundberg (ÖrP) reserverar sig mot 
regionfullmäktiges beslut till förmån för återremissyrkandet. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna föreslaget aktieöverlåtelseavtal mellan Kumbro Utveckling AB och 
Örebro läns Flygplats AB, 

att   Örebro läns Flygplats AB får i uppdrag att ingå föreslaget aktieöverlåtelseavtal 
avseende förvärv av aktie i Kumbro Vind AB, samt 

att   ovanstående beslut gäller under förutsättning att övriga ägare tar motsvarande 
beslut. 

Skickas till 
Örebro Läns Flygplats AB 
Kumbro Utveckling AB 
Kumbro Vind AB 

Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Yrkande

Ärende: Utökat ägande för Örebro läns Flygplats AB i Kumbro Vind AB

Ärendenummer: 11

Diarienr: 24RS2026

Datum: 2024-03-25 

Återremittera ärendet Utökat ägande för Örebro läns 

Flygplats AB i Kumbro Vind AB 

Sverigedemokraterna yrkar på återremiss för att få en utökad konsekvensbeskrivning av ett aktieinköp i Kumbro 

Vind. Har det säkerställts att marknaden inte kan erbjuda det Kumbro Vind AB kan? Vi önskar ett dialogmöte med 

inblandade innan beslut tas. 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi:

Att ärendet återremitteras mot bakgrund av att det saknas tydliga konsekvensbeskrivningar över vad ett 

aktieköp i Kumbo Vind AB innebär för dels Region Örebro som delägare men även för Örebro Airport AB. 

Om yrkandet faller gäller ovanstående som reservation. 

För Sverigedemokraterna i Regionstyrelsen: 

Elin Jensen (SD) Gunilla Fredriksson 

Ledamot Tjänstgörande ersättare 

Bilaga § 56:1
Yrkande – Utökat ägande för Örebro läns Flygplats AB i Kumbro Vind AB  
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Bilaga § 56:2 

Voteringsrapport

Örebro Läns Flygplats AB:s förvärv av aktie i Kumbro Vind AB 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att återremittera 

Röst Antal 
Ja 54 
Nej 17 
Frånvarande 0 
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Bilaga § 56:3 

Voteringsrapport 
Örebro Läns Flygplats AB:s förvärv av aktie i Kumbro Vind AB 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att avslå. 

Röst Antal 
Ja 54 
Nej 6 
Avstår 11 
Frånvarande 0 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

 
 

§ 57 Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte 
besvarats inom ett år, 2024 
Diarienummer: 24RS2573 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen bör en motion eller ett medborgarförslag besvaras så att 
fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen eller 
medborgarförslaget väcktes. Om beredningen inte hunnit avslutas inom ett år ska 
detta, enligt kommunallagen 5 kap. 35 §, anmälas till fullmäktige, som då får 
avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning. 
 
Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska rapportering ske två gånger per år. 
 
Med anledning av detta redovisas att det för närvarande finns två motioner som inte 
har besvarats inom ett år. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, redovisning av motioner och 

medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 2024 
• Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 

2024 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   godkänna redovisningen. 
 
Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 58 Redovisning av besvarade medborgarförslag

Sammanfattning 
Kollektivtrafiknämnd 
- Busskur till Bistagatan, 22RS11170,
- Busshållplats vid Kävesta, 23RS4862,
- Återinför natur- och kulturkortet för alla barn och ungas likvärdiga möjlighet till
kulturupplevelser inom regionen, 23RS3936.

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag kollektivtrafiknämnden 2024-02-07 §4 Svar på

medborgarförslag om busskur till Bistagatan
• Protokollsutdrag kollektivtrafiknämnden 2024-02-07 §3 Svar på

medborgarförslag om busshållplats Kävesta
• Protokollsutdrag kollektivtrafiknämnd 2024-03-13 §10 Medborgarförslag om

Återinför Natur- och Kulturkortet för alla barn och ungas likvärdiga möjlighet
till kulturupplevelser inom regionen

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna redovisningen. 

Paragrafen är justerad 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

 
 

§ 59 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera 
om att återöppna förlossningen i Karlskoga 
Diarienummer: 23RS1978 

 
Sammanfattning 
I en motion föreslås bland annat att öppnandet av förlossningen i Karlskoga ska 
skyndas på och att rapporter kring detta ska redovisas löpande inom hälso- och 
sjukvårdsnämnden. I förslaget till svar framgår att Region Örebro län enligt 
verksamhetsplanen ska bedriva förlossningsverksamhet i bland annat Karlskoga. 
Enligt förslaget till svar är det hälso- och sjukvårdsnämndens uppdrag att säkerställa 
att de delar av verksamhetsplanen som berör hälso- och sjukvården blir verkställda. 
 
Det framgår i förslaget till svar att all vård ska bedrivas på ett patientsäkert sätt, och 
att hälso- och sjukvårdsnämnden fastställt en plan för ett skyndsamt återöppnande i 
enlighet med kravet på patientsäkerhet. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-04-10, besvarande av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om att återöppna förlossningen i Karlskoga 
• Yrkande från Vänsterpartiet i regionstyrelsen, motion om återöppnande 

förlossningen i Karlskoga 
• Svar på motionen "Återöppna förlossningen i Karlskoga (V) efter hälso- och 

sjukvårdsnämnd 2024-01-24 
• Protokollsutdrag regionstyrelsen 2023-03-01§23 RS Anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman 
(V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V 

 
Yrkanden 
Behcet Barsom (KD), Anna Gunnarsson (C), Anna Nordqvist (M) och Erica Gidlöf 
(KD) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Anneli Mylly (V), Markus Allard (ÖrP) och Malin von Wachenfeldt (V) yrkar bifall 
till motionen. 

Birgitta Malmberg (L) och Patrik Nyström (SD) yrkar bifall till att-satserna ett och 
fyra i motionen. 

Jenny Steen (S), Erik Röjare (S) och Elin Jensen (SD) yttrar sig. 

  

Sida 76 av 102



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden proposition på en att-sats 
i taget. 

Att-sats 1 

Ordföranden ställer först att-sats ett i motionen under proposition och finner att 
regionfullmäktige beslutar att motionens första att-sats ska vara besvarad.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla motionens första 
att-sats röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 48 röster röster och motionens första att-sats får 23 röster, bilaga 59. 
Regionfullmäktige har alltså bifallit regionstyrelsens förslag. 

Att-sats 2 

Ordföranden ställer därefter att-sats två i motionen under proposition och finner att 
regionfullmäktige beslutar att motionens andra att-sats ska vara besvarad.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla att motionens andra att-sats ska vara besvarad röstar ja och den som vill 
bifalla motionens andra att-sats röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 62 röster röster och motionens andra att-sats får 9 röster, bilaga 59. 
Regionfullmäktige har alltså bifallit regionstyrelsens förslag. 

Att-sats 3 

Ordföranden ställer därefter att-sats tre i motionen under proposition och finner att 
regionfullmäktige beslutar att motionens tredje att-sats ska vara besvarad.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla att motionens tredje att-sats ska vara besvarad röstar ja och den som vill 
bifalla motionens tredje att-sats röstar nej. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 62 röster röster och motionens tredje att-sats får 9 röster, bilaga 59. 
Regionfullmäktige har alltså bifallit regionstyrelsens förslag. 

Att-sats 4 

Ordföranden ställer därefter att-sats fyra i motionen under proposition och finner att 
regionfullmäktige beslutar att motionens fjärde att-sats ska vara besvarad.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla att motionens fjärde att-sats ska vara besvarad röstar ja och den som vill 
bifalla motionens fjärde att-sats röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 48 röster röster och motionens fjärde att-sats får 23 röster, bilaga 59. 
Regionfullmäktige har alltså bifallit regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Willhelm Sundman (L), Birgitta Malmberg (L), Fredrik Askhem (L) Stefan Nilsson 
(V), Rolf Östman (V), Margareta Carlsson (V), Jessica Carlqvist (V), Malin von 
Wachenfeldt (V), Markus Allard (ÖrP), Anneli Mylly (V), David Larsson (SD), Elin 
Jensen (SD), Oscar Lundqvist (SD), Greger Persson (SD), Patrik Nyström (SD), Jan 
Murman (SD), Bo Ammer (SD), Habib Brini (SD), Gunilla Fredriksson (SD), 
Viktoria Svanberg (SD), Helena Ståhl (SD), Peter Springare (ÖrP) och Anna 
Lundberg (ÖrP) reserverar sig mot regionfullmäktiges beslut till förmån för 
motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen ska anses vara besvarad. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsförvaltningen 

Paragrafen är justerad 
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  Bilaga § 59 

Voteringsrapport 
Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om att återöppna förlossningen i Karlskoga 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla gällande att-sats 1 

Röst Antal 
Ja 48 
Nej 23 
Frånvarande 0 

 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla gällande att-sats 2 

Röst Antal 
Ja 62 
Nej 9 
Frånvarande 0 

 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla att-sats 3 

Röst Antal 
Ja 62 
Nej 9 
Frånvarande 0 

 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla att-sats 4 

Röst Antal 
Ja 48 
Nej 23 
Frånvarande 0 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 60 Besvarande av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin
Jensen (SD) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga 
lasarett 
Diarienummer: 23RS1946 

Sammanfattning 
I en motion föreslås bland annat att en återöppning av förlossningen i Karlskoga ska 
ske senast 2024 eller när personal har rekryterats. I förslaget till svar framgår att 
Region Örebro län enligt verksamhetsplanen ska bedriva förlossningsverksamhet i 
bland annat Karlskoga. Enligt förslaget till svar är det hälso- och sjukvårdsnämndens 
uppdrag att säkerställa att de delar av verksamhetsplanen som berör hälso- och 
sjukvården blir verkställda. 

Det framgår i förslaget till svar att all vård ska bedrivas på ett patientsäkert sätt, och 
att hälso- och sjukvårdsnämnden fastställt en plan för ett skyndsamt återöppnande i 
enlighet med kravet på patientsäkerhet. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-04-10, besvarande av motion från

Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen (SD) om att återöppna förlossningen vid
Karlskoga lasarett

• Skriftligt yrkande från Vänsterpartiet i regionstyrelsen, besvarande av motion
från (SD) om att återöppna förlossningen i Karlskoga

• Svar på motionen "Återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett" från SD
• Motion från Elin Jensen (SD) och Patrik Nyström (SD) om att återöppna

förlossningen vid Karlskoga lasarett

Yrkanden 
Bechet Barsom (KD) och Anna Gunnarsson (C) yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag. 

Patrik Nyström (SD), Markus Allard (ÖrP), Anna Nordqvist (M), Birgitta Malmberg 
(L), Anneli Mylly (V) och Malin von Wachenfeldt (V) yrkar bifall till motionen. 

Jenny Steen (S) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden de två förslagen mot 
varandra och finner att regionfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

Reservationer 
Magnus Lagergren (KD), Andreas Svahn (S), Kristine Andersson (S), Tommy 
Karlsson (C), Thomas Andersson (S), Charlotta Englund (C), Anna Gunnarsson 
(C), Behcet Barsom (KD), Stefan Hven (S), Joakim Carlsson (S), Frank Tholfsson 
(C), Bo Rudolfsson (KD), Charlotte Edberger (C), Lisa Örneus (KD) och Torgny 
Larsson (S) reserverar sig mot regionfullmäktiges beslut till förmån för 
regionstyrelsens förslag. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bifalla motionen. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsförvaltningen 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 61 Besvarande av interpellation från Willhelm Sundman (L) om
riktlinjer i Region Örebro län 
Diarienummer: 24RS1249 

Kristine Andersson (S) besvarar en interpellation från Willhelm Sundman (L) om 
riktlinjer i Region Örebro län, bilaga § 61. 

Härefter yttrar sig Willhelm Sundman (L) och Andreas Svahn (S). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 61 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1249 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Willhelm Sundman (L), med 
rubriken ”Är riktlinjer i Region Örebro län 
papperstigrar?” 

Willhelm Sundman (L), har interpellerat mig angående olika aspekter på 
Folktandvården. 

Jag ber att få tacka för interpellationen, som ger mig tillfälle att lämna följande 
svar i en viktig fråga, som förtjänar att hanteras på ett seriöst sätt. 

Som interpellanten känner till har Regionstyrelsen tagit beslut om att ge 
regiondirektören i uppdrag att till regionstyrelsens sammanträde 28 februari 
2024 redovisa förslag på hur regionstyrelsen genom sin uppsiktsplikt ska 
lämna uppdrag till folktandvårdsnämnden om hur den på både kort och lång 
sikt ska arbeta med förbättrad internkontroll samt hur och när dessa uppdrag 
ska redovisas till styrelsen. 

Den övergripande inriktningen av mitt arbete i folktandvårdsfrågorna är att 
Region Örebro län ska ha en ur alla aspekter väl fungerande verksamhet som 
ger patienterna en god vård.  

Det är min avsikt att bidra till att uppdraget och det arbete som följer på det, i 
såväl folktandvårdsnämnd som styrelse, ska leda till en verksamhet som fullt 
ut följer de regler som gäller för verksamheten. Jag kommer också att 
vinnlägga mig om att adekvata och ur olika aspekter rimliga åtgärder vidtas i 
de fall oegentligheter av olika slag kommer i dagen. Jag vill emellertid vara 
noga med att det som sker måste ske på ett rättssäkert sätt. Region Örebro län 
ska inte endast vara en bra vårdgivare utan också en bra arbetsgivare. 

Sida 83 av 102



2 (2) 

www.regionorebrolan.se 

För Region Örebro län 

Kristine Andersson 
Ordförande i folktandvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 62 Besvarande av interpellation från Margareta Carlsson (V) om
rätt till tandvårdsstöd 
Diarienummer: 24RS1252 

Kristine Andersson (S) besvarar en interpellation från Margareta Carlsson (V) om 
rätt till tandvårdsstöd, bilaga § 62. 

Härefter yttrar sig Margareta Carlsson (V) och Erik Baecklund (M). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 62 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1252 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Margareta Carlsson (V) om 
rätt till tandvårdsstöd 

Margareta Carlsson (V) har i en interpellation ställt två frågor om rätt till 
tandvårdsstöd: 

• Nekar vi tandvård till patienter som enligt lag har rätt till tandvårdsstöd
med hänvisning till att man inte har några insatser?

• Hur gör vi så att de som har rätt till tandvårdsstöd enligt lagen, får det
stöd man har rätt till?

Jag vill med anledning av interpellationen framföra följande: 

Regionen ansvarar för och finansierar tre olika tandvårdsstöd som alla har 
olika personkrets. Dessa tre tandvårdsstöd är:   

• Uppsökande verksamhet och nödvändig tandvård det så kallade ”Gula
kortet”.

• Tandvård som led i en sjukdomsbehandling.
• Tandvård vid långvarig sjukdom och funktionsnedsättning det så

kallade ”Blå kortet”.

Personer som omfattas av tandvårdsstöden kan med några undantag själva 
välja vilken vårdgivare de önskar ska utföra vården, Folktandvården eller 
privat tandläkare.  

Sveriges kommuner och regioner (SKR) gör varje år en uppföljning av 
regionernas tandvårdsstöd. När det gäller det aktuella stödet Uppsökande 
verksamhet och nödvändig tandvård visar den senaste uppföljningen att 
Region Örebro län, i förhållande till sin befolkning och jämfört med hela riket, 
har något högre andel personer med rätt till detta stöd.   

Regelverket kring kriterier för att få rätt till regionens tandvårdsstöd grundar 
sig på Tandvårdslagen och Tandvårdsförordningen och Socialstyrelsens 
föreskrifter och allmänna råd. Socialstyrelsen har också gett ut 

Sida 86 av 102



 
2 (2) 

 

www.regionorebrolan.se 

meddelandeblad om tillämpning av regionernas tandvårdsstöd. 
 
I interpellationen hänvisas det till:  
1. omfattas av lagen (1993:387) om stöd och service till vissa  
funktionshindrade avses personer som omfattas av LSS.  
Här gäller kravet att personen har en beviljad insats eller pågående insats. 
Omfattningen av insatsen spelar ingen roll för att få rätt till tandvårdsstödet.  
Detta gäller i samtliga regioner i Sverige. Region Stockholm var sist med att 
införa detta krav.  
 
Regionen kan besluta om att vara mer generös än den nationella riktlinje som 
finns och även ge rätt till tandvårdsstödet till alla som omfattas av LSS (Lag 
om stöd och service för vissa funktionshindrade) utan att personen har en 
beviljad insats. Ett sådant beslut skulle öka regionens kostnader vilket inte är 
möjligt i nuläget. 
 
Region Örebro län samverkar och är beroende av att biståndsbedömare i länets 
kommuner identifierar personerna och skickar in underlag till 
Tandvårdsenheten som utfärdar intyg om tandvårdsstödet. Regionen har ingen 
kännedom om pågående eller indragna insatser utan kommunens rapportering.  
 
Regionen har ett gott samarbete med kommunerna i länet. Tandvårdsenheten 
har en gång per månad informationsträffar om tandvårdsstöden för personal i 
kommunerna. Biståndshandläggare i Örebro kommun och tandvårdschefen för 
Tandvårdsenheten träffas en gång per år.  
 
Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen.  
 
 
För Region Örebro län 
 
Kristine Andersson (S) 
Ordförande i folktandvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 63 Besvarande av interpellation från Rolf Östman (V) om syftet
med utredningen om bassängerna för träning på sjukhusen 
Diarienummer: 24RS2423 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Rolf Östman (V) om vad syftet 
är med utredningen om bassängerna för träning på sjukhusen, bilaga § 63. 

Härefter yttrar sig Rolf Östman (V), Andreas Svahn (S) och Carina Dahl (S). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 63 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-04-10 Dnr: 24RS2423 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation om syftet med utredningen av 
bassängerna för träning på sjukhusen 

I en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande ställs 
följande frågor:  
• Vad är syftet med den pågående översynen av bassängverksamheten i

Region Örebro län?
• Vilka specifika planer och åtgärder övervägs för att hantera de

ekonomiska utmaningarna i samband med bassängverksamheten?
• Hur kommer eventuella förändringar att påverka tillgången till

bassängbaserade behandlingsalternativ för patienter med olika
medicinska behov och funktionshinder?

• Vilka åtgärder vidtas för att involvera och informera allmänheten
samt berörda intressenter i processen med att fatta beslut om
bassängverksamheten?

Jag vill med anledning av interpellationen lämna följande svar: 

Region Örebro län står inför en befolkningsutveckling där andelen äldre blir 
fler medan andelen i arbetsför ålder sjunker. Det här innebär dels att färre 
kommer att behöva göra lika mycket som idag eller mer, dels ett minskande 
skatteunderlag. Därför är det viktigt att de resurser som finns används där de 
gör mest medicinsk nytta. Det arbete som sker nu handlar om att ta ansvar för 
morgondagens möjligheter att bedriva en god hälso- och sjukvård. 

Den utvecklingsplan för hälso- och sjukvård som fastställdes av hälso- och 
sjukvårdsnämnden hösten 2023 tar upp flera förslag till åtgärder. En av dessa 
handlar om bassängverksamheterna ska genomlysas i syfte att minska 
kostnaderna. 

Inom hälso- och sjukvården i Region Örebro län finns flera bassänger där 
patienter kan träna. Det finns bassänger både på länets tre sjukhus och inom 
barn- och vuxenhabiliteringens verksamheter.  

Den förstudie som nu har inletts har i uppdrag att kartlägga samtliga 
bassängverksamheter inom Region Örebro län. Syftet är att granska olika 
patientgruppers medicinska behov av träning i bassäng och ifall träningen 
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behöver ske genom regiondriven verksamhet. 

En central del i utredningen handlar om att ta reda på vilken medicinsk nytta 
det finns med bassängträning. Därför har Camtö (Centrum för evidensbaserad 
medicin och utvärdering av medicinska metoder i Region Örebro län) fått i 
uppdrag att uppdatera kunskapsläget kring medicinsk nytta för bassängträning 
jämfört med landbaserad träning. 

Det är ännu för tidigt att besvara fråga 2, 3 och 4 i interpellationen, men såväl 
ekonomiska perspektiv som patienters möjligheter till bassängträning kommer 
att vara en del av förstudien. I arbetet med förstudien så involveras bland annat 
professionen och de verksamheter som bedriver bassängträning genom 
intervjuer och dialog.  

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Behcet Barsom 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 

Sida 90 av 102



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 64 Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om
upphandlingen av serviceresor 
Diarienummer: 24RS2490 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   ärendet utgår. 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 65 Besvarande av interpellation från Erik Baecklund (M) om
patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är 
evidensbaserad 
Diarienummer: 24RS2865 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Erik Baecklund (M) om 
patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är evidensbaserad, bilaga § 
65. 

Härefter yttrar sig Erik Baecklund (M) och Carina Dahl (S). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 65 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-04-10 Dnr: 24RS2865 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation angående att patientbehandlingar 
och vård har effekt och att vården är evidensbaserad  

Till regionfullmäktige har kommit en interpellation från Erik Baecklund (M) 
angående att patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är 
evidensbaserad. I interpellationen ställs följande fråga: 

Vad gör Region Örebro Län för att säkerställa att patientbehandlingar och vård 
har effekt och är evidensbaserad? 

Jag vill med anledning av interpellationen lämna följande svar: 

Hälso- och sjukvården ska bedriva god vård. Detta innebär bland annat att 
vården ska vara av god kvalitet. En av de delar som utmärker vård av god 
kvalitet är att den har de effekter som behandlaren vill uppnå.   

Våra kunskaper växer hela tiden om vilka effekter som är möjliga att uppnå, 
och vilka effekter som befintliga behandlingsmetoder har. Ytterst är det den 
enskilda verksamhetschefen som ansvarar för att vården inom verksamheten är 
evidensbaserad. Att vården är evidensbaserad innebär att det finns belägg för 
vårdens effekter. Den starkaste evidensen bygger på forskning men om 
forskning saknas kan även beprövad erfarenhet vara grund för bedömningen 
av vårdens evidens. 

Till stöd för verksamhetscheferna finns olika sorter av kunskapsstöd, som till 
exempel nationella riktlinjer och vård- och insatsprogram. Dessa kompletteras 
av förvaltningens eget arbete med att följa aktuell forskning. Som exempel kan 
nämnas det arbete som utförs av Läkemedelscentrum. 

Det är riktigt att forskning visar att en stor del av den vård som ges av hälso- 
och sjukvården generellt har låg effekt för patienten, eller ingen effekt alls. 
Detta kan gälla både provtagning, undersökning och behandling. Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen följer därför med stort intresse det initiativ som drivs 
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av Svenska läkaresällskapet under namnet “Kloka kliniska val”. Drivkraften 
bakom initiativet är att vården ska göra mer av det som har bevisad effekt, och 
mindre av det som har låg eller ingen effekt. 

Att minska den vård som har låg effekt är centralt för att få vårdens resurser att 
räcka till, både när det gäller pengar och kompetens. Därför är “Skapa värde 
för patienten” en av de huvudaktiviteter som ingår i Utvecklingsplanen för 
hälso- och sjukvården. Alla verksamhetschefer har nyligen fått i uppdrag att 
ompröva sina behandlingsmetoder för att hitta exempel på behandlingar som 
inte längre bör erbjudas till patienterna. I det arbetet blir de insikter som vuxit 
fram inom “Kloka kliniska val” i andra regioner och i andra länder ett 
värdefullt stöd. 

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Behcet Barsom 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

 
 

§ 66 Besvarande av interpellation från Willhelm Sundman (L) om 
När leverantörer dömts för mutbrott 
Diarienummer: 24RS3330 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Willhelm Sundman (L) om när 
leverantörer dömts för mutbrott, bilaga § 66. 
 
Härefter yttrar sig Willhelm Sundman (L). 
 
Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 66 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-04-10 Dnr: 24RS3330 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på Interpellation från Willhelm Sundman (L) om när 
leverantörer dömts för mutbrott 

Interpellanten vill ha svar på vad Region Örebro län gör för att försäkra sig om 
att mutbrott inte förekommit gällande Region Örebro läns avtal med de aktörer 
som uppmärksammats i Uppdrag granskning, samt vilka åtgärder som Region 
Örebro län kommer tillsätta för att häva avtal med leverantörer som dömts för 
mutbrott. 

Jag anser liksom interpellanten att korruption inte ska förekomma och att det 
ska råda ska nolltolerans inom Region Örebro län. Jag vill tacka interpellanten 
som lyfter dessa viktiga frågor och vill av den anledningen lämna följande svar. 

Region Örebro län vidtar kontinuerligt åtgärder för att förebygga och motverka 
korruption. Genom att följa aktuella upphandlingslagstiftningar, exempelvis 
Lagen om Offentlig Upphandling (LOU). Ett av upphandlingslagstiftningens 
huvudsyften är just att motverka korruption och säkra att de offentliga affärerna 
främjar konkurrensen på marknaden. Region Örebro län har också ett ansvar att 
följa regionens styrande dokument som exempelvis upphandlingspolicy och 
riktlinje vid genomförande av direktupphandlingar.  

Inom Förvaltningen Regionservice, där regionens upphandlande enheter 
Område inköp och upphandling samt Område Medicinsk Teknik ligger, finns 
även en riktlinje för leverantörskontakter och handbok i anskaffning av 
medicinteknisk utrustning. Syftet med riktlinjen är att klargöra relationen 
mellan organisation och marknadens aktörer.  

De upphandlande enheterna arbetar även proaktivt med att informera internt om 
mutor och jävsförhållande. Det sker inledningsskedet i alla upphandlingar som 
påbörjas samt i andra sammanhang, till exempel får alla nya chefer  information 
om mutor och jäv i sin introduktionsutbildning Formellt ledarskap. 

Viktigt att tydliggöra är att upphandlingsprocessen i stor utsträckning är styrd 
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av lagstiftning och andra styrande dokument. Den involverar ett flertal 
tjänstepersoner från både upphandlande enheter och verksamheter. 
Tilldelningsbeslut och tecknade av avtal hanteras även de i enlighet med 
nämndernas delegationsordningar. 

Gällande den händelse som belysts av Uppdrag granskning och som sedermera 
prövats och dom utdömts av Attunda tingsrätt, är att en dåvarande överläkare 
och verksamhetschef vid Akademiska sjukhuset i Uppsala mellan 2015 och 
2022 tagit emot sammanlagt 4 759 402 kr från fem olika företag. Dessa 
betalningar har bedömts vara mutor, och han döms bland annat för grovt tagande 
av muta, och grovt bedrägeri. Av de övriga sex åtalade döms en person till 
fängelse medan övriga får villkorlig dom för bland annat grovt givande av muta. 

Region Örebro län har, genom det Nationella kansliet, börjat agera genom dess 
antagna process för incidenthantering för Socialt ansvar och Uppförandekod. 
Region Örebro län har även på eget initiativ påbörjat ett internt utredningsarbete 
med att se över vilka av dessa företag som regionen har avtal med. Därutöver 
finns det behov av att det analyseras, tillsammans med hälso- och sjukvården, 
vilka konsekvenser eventuella sanktioner får för patientsäkerheten samt om 
alternativa produkter från andra företag finns. Det ska dock framhållas att 
domen ännu inte vunnit laga kraft och sannolikt kommer överklagas. Eventuella 
sanktioner kan först bli aktuella när domen vunnit laga kraft. 

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Andreas Svahn (S) 
Ordförande i regionstyrelsen 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 67 Besvarande av fråga från Conny Ärlerud (M) om
färdplanearbetet inom hälso- och sjukvården kopplat till 
primärvården i norra länsdelen 
Diarienummer: 24RS3920 

Behcet Barsom (KD) besvarar en fråga från Conny Ärlerud (M) om färdplanearbetet 
inom hälso- och sjukvården kopplat till primärvården i norra länsdelen. 

Härefter yttrar sig Conny Ärlerud (M). 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 68 Besvarande av fråga från Conny Ärlerud (M) om den faktiska
ekonomiska besparingen kopplat till Storå vårdcentral 
Diarienummer: 24RS3922 

Behcet Barsom (KD) besvarar en fråga från Conny Ärlerud (M) om den faktiska 
ekonomiska besparingen kopplat till Storå vårdcentral. 

Härefter yttrar sig Conny Ärlerud (M). 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

§ 69 Valärenden

Beslutsunderlag 
• Valberedningen 2024-04-10

23RS10857 
1 ersättare till regionstyrelsen efter Inga Ängsteg (C) för tiden 2024-04-10 – 
2026-12-31
Elisabeth Malmqvist  (C)

24RS2115 
1 ersättare till styrelsen för Oslo-Stockholm 2.55 AB efter Linda Larsson (C) för 
tiden 2024-04-10 – 2026-12-31 
Anders Lycketeg (C) 

24RS2514 
1 ledamot och ordförande till kulturnämnden efter Torbjörn Ahlin (C) för tiden 
2024-04-10 – 2026-12-31
Frank Tholfsson (C)

24RS2514 
1 ledamot till Réseau Européen des Villes et Régions de l´Economie Sociale efter 
Torbjörn Ahlin (C) för tiden 2024-04-10 – 2026-12-31 
Charlotta Englund (C) 

24RS2575 
1 ledamot i servicenämnden efter Jonas Levin (KD) för tiden 2024-04-10 – 
2026-12-31 
Torbjörn Olsson (KD) 

24RS2575 
1 ersättare i servicenämnden efter Torbjörn Olsson (KD) för tiden 2024-04-10 – 
2026-12-31 
Patrik Kretschmann (KD) 

24RS3648 
1 ledamot i beredning för forskning och utbildning efter Birgitta Borg (L) för tiden 
2024-04-10 – 2026-12-31 
Mats Einestam (L) 

24RS1301 
1 ledamot i beredning för nära vård efter Ingela Sundberg (M) för tiden 
2024-04-10 – 2026-12-31 
Peter Andersson (M) 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

24RS2119 
1 ersättare i kulturnämnden efter Maud Hadders (M) för tiden 2024-04-10 – 
2026-12-31
Magnus Stålberg (M)

24RS2321 
1 ersättare i kulturnämnden efter Oscar Lundmark (M) för tiden 2024-04-10 – 
2026-12-31
Christina Rasmusson (M)

24RS3403 
1 ledamot i beredning för somatisk specialistvård och högspecialiserad vård efter 
Anna Lilja (V) för tiden 2024-04-10 – 2026-12-31 
Christina Placon Hermansson (V) 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar i enlighet med valberedningens förslag. 

Paragrafen är justerad 

Sida 101 av 102

Skickas till
De valda
Respektive organ
Regionkansliet - Staben för Administration, juridik och säkerhet



  
 
 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2024-04-10 

 
 

§ 70 Avslutning 
 
Ordföranden avslutar sammanträdet klockan 
 
Paragrafen är justerad 

 

Sida 102 av 102


	03ac7eda-dc9d-49bf-bee1-27c7b26c6468
	5da5d84c-9b7c-4887-8f1e-cf2001b19287
	Innehållsförteckning

	54861d4b-8ba6-4570-98b2-ab63bc291ceb
	§ 33	Sammanträdets öppnande
	Paragrafen är justerad


	7b222228-69eb-4b22-b01d-ecef077fa10e
	§ 34	Upprop
	Paragrafen är justerad


	2d6d3b43-81cf-4259-9a55-75a68d7a927e
	§ 35	Protokollsjustering
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	8d66b4af-3e57-4222-8022-0c7571c0c049
	§ 36	Skrivelser till regionfullmäktige
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	64982175-832c-4de6-9af1-51e3661cee60
	§ 37	Anmälan av interpellationer och frågor
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	eba45c81-2de3-4adc-9b16-ba1cec7b03eb
	df76b67d-1ae5-475e-9ed7-37657676971f
	782474a4-6c04-41e3-a1b1-edb308c886c2
	e6847348-34b6-4abd-8074-6e222b066900
	8eb9e484-ba88-40de-944f-ad1c0986c76a
	Page 1

	1db602b6-2216-4803-8fdb-7ccfb742a7d8
	Page 1

	f57cec73-3a83-4b72-889a-573209d07a7a
	§ 38	Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om sammankomster i egna lokaler
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	c88ab0b2-accf-4e58-810c-16f58ac59b87
	Page 1

	7a841ae0-4940-44f7-8281-f9523ca4ad3a
	§ 39	Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD) och Gunilla Fredriksson (SD) om att se över regionens arbete med att förhindra välfärdsbrottslighet
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	8c67edd1-076f-415d-86f7-1ce910727439
	Motion
	Se över arbetet med att förhindra välfärdsbrottslighet
	Med anledning av detta yrkar vi:
	För Sverigedemokraterna i Region Örebro län:



	f16a5568-de1f-4a2e-857a-af1d98a8656b
	§ 40	Anmälan om motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om att öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer supportrar
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	17d8074c-4f22-408b-9ebe-d46077417056
	Öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer supportrar

	65534680-3617-42f9-9a8e-22db995c6c2c
	§ 41	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om inga upphandlingar utan uppföljningar
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	87615160-6293-4662-ac52-605f224e5924
	Ingen upphandling utan uppföljning

	fe496b14-8b42-4dde-9092-8970ab1f2dd6
	§ 42	Anmälan om motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om att bra arbetsskor inte ska vara en klassfråga, det borde ingå i arbetsklädseln
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	71848c55-3bd2-452b-9863-4d8a0d0f2505
	Bra arbetsskor ska inte vara en klassfråga, det borde ingå i arbetsklädseln

	fe1c8c58-fa9e-4ae2-8634-d5fc76fb59f4
	§ 43	Anmälan av motion från Elin Jensen (SD) med flera om att ändra Folktandvårdens prioriteringsordning
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	dd570cc0-304e-4189-a057-1221d87e4574
	Motion
	Ändra Folktandvårdens prioriteringslista
	Med anledning av detta yrkar vi:
	För Sverigedemokraterna i Region Örebro län:



	9c3766be-fe27-4740-9ab0-aee21291e4ea
	§ 44	Anmälan av motion från Erik Baecklund (M), med flera om framtidens kommunikationstrafik i Örebro län
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	c2b23713-a505-4578-b407-f7933a9dcaa3
	777327d8-e253-43e7-9fdd-43e92be3232c
	§ 45	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om utvecklingsplan för primärvården
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	dcf2ff53-f225-47e5-8b26-2d7c6fad2170
	3216b47f-c9dd-4206-89df-3fde4a75c95c
	§ 46	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 19 år
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	797441af-7ea7-4b53-a9fc-4a7b2a1aa864
	aacc269c-2783-4282-b810-1a6f8e30024a
	§ 47	Anmälan av motion från Willhelm Sundman (L) om att narkotikaklassade preparat inte får hamna i de kriminellas händer
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	d5411436-3820-4d07-8583-50ecac488dd6
	af2343a1-2a1b-49d6-b917-add3b93698ac
	§ 48	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om feministisk regionpolitik
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	b4ba9110-114a-4a8d-a937-87b538770038
	ac19959b-8203-4b07-af76-65d8c21a3314
	§ 49	Entledigande av Anna Lilja (V) från uppdraget som ersättare i regionfullmäktiges valberedning samt val av ny ersättare
	Sammanfattning
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	6c975ed4-7644-4d56-b95c-d3ea6f7d15c6
	§ 50	Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2023
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Votering
	Omröstningsresultat
	Reservationer
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	c89d39b4-0d8b-462e-bd4e-c7af86303c67
	93cc490b-290f-4c3a-ac97-0365308c203a
	a9e54fb2-5810-41cc-8e3a-1ccb8c4d6040
	2bc62b86-6858-4872-8856-5dc773dfbdd5
	§ 51	Region Örebro läns årsredovisning 2023
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Övrigt
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	ca0f4311-253e-4bb9-9d44-bb7a774c452c
	§ 52	Aktuell regioninformation
	Paragrafen är justerad


	0b104c1f-2207-4761-8fc9-27692259bee4
	§ 53	Försäljning av fastigheterna Skridskon 2, Skridskon 3, Slungbollen 1, Staven 5, Diskusen 12 samt Länsgården Fastigheters försäljning av Diskusen 11 i Örebro
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Votering
	Omröstningsresultat
	Reservationer
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	15b9f6aa-9a2d-4252-b611-a43731ca3eb3
	82f5c910-0748-4cb4-8658-80094553812e
	cfbd36d2-dba4-44f3-afd6-3236bd343f7c
	62b71c6a-1b07-40bb-9d79-f1b9b2af9d22
	§ 54	Reviderade styrdokument för Länsgården Fastigheter AB
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	9ed72fe5-652c-4f7e-80ca-9466896fa7f7
	§ 55	Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg, KSA
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	a046d2f4-7aa2-4c73-914f-1bc7765292af
	§ 56	Örebro läns Flygplatsbolag AB:s förvärv av aktie i Kumbro Vind AB
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Votering
	Omröstningsresultat
	Votering
	Omröstningsresultat
	Reservationer
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	e8e14e66-35c8-465f-85dc-46966dad2563
	aab51f23-a2e2-4a6c-8101-6fafaa0b8aa0
	081404d8-6130-420a-a073-b16ca5f90170
	ad4b8bce-3f83-4826-afd9-e0d98fb93f16
	§ 57	Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 2024
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	5926b85c-cb9c-4b21-9e39-9591e2818275
	§ 58	Redovisning av besvarade medborgarförslag
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	530bf09b-2bd9-499d-856a-ca1d2afe8062
	§ 59	Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om att återöppna förlossningen i Karlskoga
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Votering
	Omröstningsresultat
	Votering
	Omröstningsresultat
	Votering
	Omröstningsresultat
	Votering
	Omröstningsresultat
	Reservationer
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	323e81cf-7ca2-4be4-a7ff-daf3877efdbf
	6007fc73-6b60-49d5-a595-3635ef24243d
	§ 60	Besvarande av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen (SD) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Propositionsordning
	Reservationer
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	1a0e2929-aaa2-43e5-81f4-ce64fc61fdcf
	§ 61	Besvarande av interpellation från Willhelm Sundman (L) om riktlinjer i Region Örebro län
	Paragrafen är justerad


	cbceaf3d-b6be-47a4-8e45-adbd5462ba60
	Svar på interpellation från Willhelm Sundman (L), med rubriken ”Är riktlinjer i Region Örebro län papperstigrar?”

	0ec57e06-4e9b-472a-8f83-2263c46e2b6a
	§ 62	Besvarande av interpellation från Margareta Carlsson (V) om rätt till tandvårdsstöd
	Paragrafen är justerad


	e8665912-eeb0-486e-b356-3504c2ec7d78
	Svar på interpellation från Margareta Carlsson (V) om rätt till tandvårdsstöd

	bd353656-f6b6-44a5-b9fc-73c730e81ba1
	§ 63	Besvarande av interpellation från Rolf Östman (V) om syftet med utredningen om bassängerna för träning på sjukhusen
	Paragrafen är justerad


	d2004fec-2299-4527-a378-ac14a8991ca7
	Svar på interpellation om syftet med utredningen av bassängerna för träning på sjukhusen

	75614e99-c7e2-4630-a2c7-c9f72cb000db
	§ 64	Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om upphandlingen av serviceresor
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	db517f8b-8739-4c33-8be0-cb281db529f6
	§ 65	Besvarande av interpellation från Erik Baecklund (M) om patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är evidensbaserad
	Paragrafen är justerad


	4a147dab-8f6b-43dd-bd21-cdd43d040f0c
	Svar på interpellation angående att patientbehandlingar och vård har effekt och att vården är evidensbaserad

	517b05bb-8af9-40d4-8f14-57e63df62ed2
	§ 66	Besvarande av interpellation från Willhelm Sundman (L) om När leverantörer dömts för mutbrott
	Paragrafen är justerad


	65adc9b0-6d9c-4c48-ab16-df1af98be404
	Svar på Interpellation från Willhelm Sundman (L) om när leverantörer dömts för mutbrott

	dcde06ad-7ad2-46f3-bb5b-d213ceb504a5
	§ 67	Besvarande av fråga från Conny Ärlerud (M) om färdplanearbetet inom hälso- och sjukvården kopplat till primärvården i norra länsdelen
	Paragrafen är justerad


	b1129614-3595-4f67-b9c9-0d6590cc2757
	§ 68	Besvarande av fråga från Conny Ärlerud (M) om den faktiska ekonomiska besparingen kopplat till Storå vårdcentral
	Paragrafen är justerad


	b01b46b6-8f95-4e46-8e9d-63c17e174422
	§ 69	Valärenden
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	d233a48a-7cae-47bc-be79-fc4ee8b4dfd7
	§ 70	Avslutning
	Paragrafen är justerad





